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SKUPŠTINA 
Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 

KLASA: 021-04/19-02/11 
URBROJ: 2163/1-01/7-19-01 
Pazin, 18. veljače 2019. 
 

ZAPISNIK 
sa 19. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 18. veljače 2019. godine (ponedjeljak), 
u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
  

Sjednicu je u 10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 

Pozdravlja sve vijećnice i vijećnike, Župana Istarske županije, gospodina Valtera Flega i 
njegove zamjenice i zamjenika, pozdravlja prisutne pročelnice i pročelnike, te sve ostale 
suradnike i one koji će sudjelovati u radu Skupštine, predstavnike sredstava  javnog 
informiranja. 

Posebno pozdravlja prisutne goste: prim.dr. Željka Plazonića, državnog tajnika Ministarstva 
zdravstva RH, tim iz Opće bolnice Pula na čelu sa ravnateljicom doc.dr.sc. Irenu Hrstić, i 
Denisa Stipanova, voditelja Službe civilne zaštite. 

 

 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
 
 

  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU– HSLS – Zeleni  

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  
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OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za  gospodarstvo IŽ, 
PATRIZIA BOSICH, pročelnica UO za međunarodnu suradnju i EU integracije 
EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 

vodoprivredu IŽ , 
GORDANA KLIMAN DELTON v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i 

područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS  

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS  

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ  

36. Jurica Šiljeg HDZ odsutan 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid odsutan 

42. Goran Poropat Živi zid  

43. dr.sc. Tea Golja MOST (nezavisna) odsutna 

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  

SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za reviziju IŽ, 
prim. dr. ŽELJKO PLAZONIĆ, državni tajnik Ministarstva zdravstva RH 
doc.dr.sc. IRENA HRSTIĆ, ravnateljica Opće bolnice Pula 
IVICA FEDEL, dr.med. zamjenik ravnateljice 
VLADIMIR BARBIĆ, pomoćnik za financijske poslove 
doc.dr.sc. DRAGAN TRIVANOVIĆ, pomoćnik za kvalitetu 
IRINA PUCIĆ, pomoćnica za sestrinstvo 
Gđa JADRANKA LINARDON – radničko vijeće, predstavnica 
GORAN PAJIĆ, pomoćnik za pravne poslove 
DENIS STIPANOV, voditelj Službe civilne zaštite 
 
 
PREDSJEDNIK, daje izmijenjeni dnevni red na glasanje, na način da se skida točka 21-a 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije Pula, te tako 
točka 21-b postaje točka 21-a i tako redom. 
Dnevni red se dopunjuje točkom: 
22. Prijedlog Zaključka o donošenju prijedloga Mreže hitne medicine u Istarskoj županiji. 
Vijećnica Sanja Radolović predlaže da se točka pod rednim brojem 22 premjesti na redni broj 
4, odmah nakon točke o Općoj bolnici Pula. 
Dnevni red se jednoglasno prihvaća s predloženim izmjenama. 
 

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 18. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju izvješća o poslovanju i izgradnji Opće bolnice Pula  
4. Prijedlog Zaključka o donošenju prijedloga Mreže hitne medicine u Istarskoj županiji 
5. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije osobe 

u 2019. godini 
6. Prijedlog Odluke  o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava za 

decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2019. godini 
7. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 

decentraliziranih funkcija u 2019. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

8. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije za gospodarsko korištenje 
pomorskog dobra na plažama u zoni TN Girandella u Rapcu 

9. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje trgovačkog društva Plinara 
d.o.o. Pula kod Istarske kreditne banke d.d. Umag 

10. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Bolnice za 
ortopediju i rehabilitaciju „Prim. dr. Martin Horvat“ Rovinj o dugoročnom kreditnom 
zaduženju u kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice 

11. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na  Odluku Upravnog vijeća Istarskih 
domova zdravlja o dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje 
projekta obnove radiološke opreme Istarskih domova zdravlja s digitalizacijom 

12. Prijedlog Odluke o visini i obvezi plaćanja naknade za navodnjavanje za Sustav javnog 
navodnjavanja Valtura za 2019. godinu 

13. Prijedlog Odluke o provođenju postupka stavljanja izvan snage Prostornog plana s 
područja posebnih obilježja (PPPPO) Donji Kamenjak 

14. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne zaštite na području 
Istarske županije za 2018. godinu 

15. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Plana razvoja sustava civilne zaštite Istarske 
županije za 2019. godinu 
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16. Prijedlog Odluke o povjeravanju poslova iz samoupravnog djelokruga županije općini 
Medulin 

17. Prijedlog Odluke o davanju ovlaštenja Županu Istarske županije za potpisivanje 
tabularne isprave za uknjižbu pomorskog dobra na k.č. br. 2495/2 k.o. Rovinj 

18. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na promjenu sjedišta, dopunu djelatnosti i 
Izmjene i dopune Statuta Zaštitne radionice Tekop Nova Pula - Officina per la tutela 
Tekop Nova Pola 

19. Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice Muzeja suvremene umjetnosti Istre – 
Museo d'arte contemporanea dell' Istria 

20. Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Puli 
21.  

a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta OŠ Jure Filipovića Barban 

b. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole „Vazmoslav Gržalja“ Buzet 

c. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Ivan Goran Kovačić Čepić 

d. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Juršići 

e. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole-Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole 

f. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Vladimira Nazora Potpićan 

g. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Ivana Batelića – Raša 

h. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Svetvinčenat 

i. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Tar-Vabriga-Scuola elementare Torre-Abrega 

j. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Jože 
Šurana Višnjan 

k. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Vladimira Gortana Žminj 

l. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Vitomir Širola-Pajo Nedešćina 

m. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Joakima Rakovca Sveti Lovreč Pazenatički 

n. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole dr. Mate Demarin Medulin 
 

22.  
a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 

Gospodarske škole Istituto professionale Buje 
b. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole Zvane Črnje Rovinj, Scuola 
media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

c. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč 

d. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“-Scuola media 
superiore „Vladimir Gortan 

e. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile, Pazin 



6 
 

f. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj-Scuola di formazione professionale 
Eugen Kumičić Rovigno 

g. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Industrijsko-obrtničke škole Pula 

h. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti  na prijedlog Statuta 
Medicinske škole Pula 

i. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Srednje 
škole Mate Blažine Labin 

j. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Škole 
za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu 

 
 

AD – 1 
Verifikacija zapisnika sa 18. sjednice Skupštine Istarske županije 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave JEDNOGLASNO verificira Zapisnik sa 18. sjednice 
Skupštine Istarske županije. 
 

AD – 2  
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
Za pitanja vijećnika prijavili su se: Tamara Brussich, Sanja Radolović, Vili Rosanda, Zvonko 
Liović, Damir Grünbaum, Josip Anton Rupnik, Divna Radolović Rosanda, Robert Velenik, 
Goran Subotić, Boris Rogić, Goran Poropat, Marino Baldini, Mirjana Galo i Radovan Cvek. 
 
TAMARA BRUSSICH, IDS pozdravlja sve prisutne, želi današnju sjednicu Skupštine iskoristiti 
kako bi u ime Talijanske nacionalne zajednice u istri, najoštrije osudila nedavnu izjavu 
predsjednika Europskog parlamenta g. Antonija Tajanija o „talijanskoj Istri i Dalmaciji“. 
Njegova je izjava opasna, sramotna i nama u Istri apsolutno neprihvatljiva. Istra neće nikada 
dozvoliti da takve izjave poremete desetljećima građeni suživot. Puno smo truda i rada uložili 
da Istra postane dvojezična i multikulturalna regija i po tim smo odlikama i načinu života 
nadaleko poznati. Naš model življenja se treba preslikati i na ostatak Hrvatske. Ovakve drske 
provokacije ne mogu to ugroziti.  
Izražava nadu da je ovo izoliran slučaj i da se takve skandalozne izjave nikad više neće 
ponoviti. 
Možda je samo „pobjeglo“ no signor Taiani sia chiaro che dichiarazioni del genere fanno male 
a tutti, soprattutto e principalmente alla Comunità nazionale italiana – ai connazionali, a tutti 
che sentono la linqua e la cultura italiana come parte integrante della vita istriana, a tutti noi 
che manteniamo, e viviamo la convivenza, no la tolleranza, e siamo tutti qui per costruire la 
vita istriana, tutti insieme. 
 
PREDSJEDNIK izražava mišljenje da je vijećnica Tamara Brussich iznijela ono što svi 
osjećaju. Koliko god možda su takve izjave slučajne, zaslužuju našu najoštriju osudu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ SDP, pozdravlja sve prisutne. Imala bi dva pitanja. 
Prvo pitanje tiče se zbrinjavanja SRF otpada na Kaštijunu. Prvotno je bilo rečeno da će se taj 
otpad zbrinjavati u Holcimu, sada se govori da će to odraditi HEP. Pita što je istina i da li se 
taj otpad počeo zbrinjavati? 
 
Drugo pitanje tiče se poražavajućih podataka koji govore da 80% mladih želi ostati živjeti I 
raditi u Hrvatskoj, ali ne mogu pronaći odgovarajući posao pa je zanima egzaktan broj 
zaposlenih mladih u našoj županiji.  U predizbornom programu Župana bilo je navedeno 1000 
pripravničkih mjesta za 1000 radnih mjesta za mlade,  te je zanima koliko je zapravo ostvareno 
tih radnih mjesta za mlade u Istarskoj županiji? 
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ŽUPAN, zahvaljuje na pitanjima, Pozdravlja sve prisutne na prvoj sjednici Skupštine u ovoj 
godini. 
Što se tiče prvog pitanja, podsjeća da je još za vrijeme ministrice Marine Dropulić Matulović 
bila propisana tehnologija i učinjena strategija, te je Fond za zaštitu okoliša proveo nabavu, 
započeo i dovršio postrojenje Kaštijun, a slično je i na Marinšćini. Otpad SRF se trebao 
prodavati na tržištu, međutim u deset godina situacija se drastično promijenila, u Hrvatskoj 
nije uspostavljeno tržište sekundarnih sirovina, pritom tu ne misli samo na SRF otpad već i na 
staklo, plastiku i ostalo što treba odvajati kako bi smanjili količine komunalnog otpada. 
Činjenica je i da se u zadnjih 10 godina SRF od prihoda pretvorio u rashod. 
U par navrata vođeni su razgovori i s ministrom i s direktorom Fonda i 13. rujna 2018.g.  na 
sjednici u Puli Vlada je donijela odluku o izradi studije o postupanju sa SRF otpadom. 
Zasada, bale SRF otpada ostaju na Kaštijunu, na što naravno inspekcije ne gledaju 
blagonaklono, obzirom na specifične uvjete čuvanja koje treba zadovoljiti. 
Ono što se paralelno radi i što se očekuje, je da Ministarstvo donese odluku kako u 
međuvremenu riješiti taj problem. Ima saznanja da Ministarstvo i Fond razgovaraju i sa drugim 
državama gdje je već uobičajeno zbrinjavanje SRF-a. Napominje da kao Župan nikako ne želi 
dozvoliti i nije pravedno da taj trošak padne na leđa naših građana koji nisu krivi ni dužni za 
takvu situaciju. Mi zajedno s Marinšćinom smo to sve skupa odradili i nikako ne bi bilo 
pravedno da niti jedna kuna troška padne na teret naših građana i zato je jedino ispravno 
rješenje da Fond i Ministarstvo subvencioniraju te troškove. 
Navodi da očekuje uskoro konkretna rješenja za zbrinjavanje SRF-a, ne želi prejudicirati da li 
se radi o nekoj tvornici u Istri, Austriji, Bosni, ali u međuvremenu su počeli razgovori sa pravnim 
timovima da se vidi da li imamo elemenata za tužbu protiv Republike Hrvatske zbog situacije 
u kojoj smo se našli. Mišljenja je da treba konačno pokazati prstom tko je to sve učinio, a ako 
se ne uspije razgovorima riješiti, na sudu ćemo dokazati tko nas je doveo u takvu situaciju. 
Što se tiče pitanja zaposlenosti, navodi da iz godine u godinu zaposlenost u našoj Županiji 
raste. U zadnje dvije godine zaposlenost je rasla 7% što je odličan podatak. Navodi podatak 
koji je neki dan izašao u svim novinama, a to je da kad uspoređujemo 2008.g. i 2018.g. od 
svih hrvatskih Županija, uključujući i Zagreb, Istarska županija ima najveći rast BDP-a i to 
2,9%, što znači da smo na dobrom putu. 
Navodi da je u zadnjih šest godina nezaposlenost mladih pala za 6%, te smatra da te brojke 
dovoljno govore o svemu što radimo. Naravno da nismo zadovoljni i nećemo tu stati dok je i 
jedna mlada osoba na Zavodu za zapošljavanje. Iz tog razloga ćemo kroz rebalans nastaviti 
trend subvencioniranja i pomoći mladim ljudima da nađu posao. Puno konkretnih mjera 
predloženo je ministru kako bi zajedno s državom odradili posao, a to je da mlade ljude čim 
prije uvedemo u svijet rada. 
 
 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP,  slaže se da su to egzaktni podaci, međutim moramo biti svjesni 
da u Hrvatskoj dobar dio pada nezaposlenosti je rezultat mjere stručnog osposobljavanja za 
rad bez zasnivanja radnog odnosa, dok istovremeno ne funkcionira mehanizam osmišljen u 
Europskoj uniji, a to je da se mladima nakon završetka obrazovanja omogući da u roku šest 
mjeseci nastave obrazovanje, kvalifikaciju ili im se ponudi odgovarajući posao. Svi smo svjesni 
da je stručno osposobljavanje dobra mjera, međutim mišljenja je da je treba promijeniti, tj. 
vratiti na staro kao što je prije bilo, a to je da mladi imaju mogućnost pripravništva s plaćom 
od 70%. 
 
VILI ROSANDA IDS, pozdravlja sve prisutne. Navodi da je projekt revitalizacije istarskog 
boškarina jedan dobar primjer na kojeg smo svi ponosni. To je jedan projekt koji je spasio 
istarskog boškarina. Isto tako znamo da je istarska koza jedan simbol naše županije, te 
postavlja pitanje Županu kakvi su planovi Istarske županije oko revitalizacije i zaštite istarske 
autohtone koze? 
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EZIO PINZAN, zahvaljuje na pitanju, te navodi da nakon dvadeset i pet godina rada na 
očuvanju istarskog boškarina i valoriziranju njegovog uzgoja i mesa istarskog boškarina 
dovelo je do toga da je ta pasmina uzgojno stabilna. Danas imamo jedan broj poljoprivrednika 
koji žive od uzgoja boškarina i sada smo na zadnjem koraku zaštite mesa boškarina kao 
proizvoda sa zaštićenom oznakom izvornosti, najprije na nivou Hrvatske, a zatim i Europske 
unije. 
Dalje promišljamo kako nastaviti sa zaštitom ostalih naših pasmina koje su ekonomski 
isplative, koje su vrijedne za uzgoj a i simboli su naše Istre. Tu prije svega misli na istarsku 
kozu, zatim istarsku ovcu, istarsku kokoš i istarskog psa kratkodlakog goniča. Što se tiče 
istarske koze učinjen je gospodarski program njenog uzgoja, 2012. godine ta pasmina je 
stavljena na hrvatski popis zaštićenih pasmina. Sada je na nama da definiramo udrugu koja 
će biti nosioc tog programa, te je prijedlog da se pronađu uzgajivači koji će uzgajati stado na 
kojem će se provoditi testiranja i definirati pasminske osobine koze koja treba biti za meso i 
mlijeko. 
Danas je trend i u Hrvatskoj i Europi da se povećava potrošnja kozjeg mlijeka i sira. Mi imamo 
sreću da u Istri imamo ekološki uzgoj što daje proizvodima još jednu dodatnu vrijednost. Ideja 
je da bi se uzgajivačima davalo osnovno stado besplatno, nakon pet godina bi vratili dobivene 
koze kako bi se dalje moglo davati sljedećim zainteresiranima, a za to vrijeme možemo ih 
pratiti i kreditima za razvoj poljoprivrede. Pružala bi im se i stručna pomoć prilikom izrade sira, 
jer isplativost je ukoliko se kozje mlijeko prerađuje u sir. 
Što se tiče istarske ovce, ona je zastupljena, ovčji sir je jako tražen i sva količina se plasira na 
području Istarske županije kroz turizam i poznate potrošače s kojima uzgajivači imaju već 
dugogodišnju suradnju. Radimo na tome i želimo da uzgajivači povećaju svoja stada, a i da 
uključimo nove ovčare. 
Što se tiče istarske kokoši, danas je imamo u malom broju, može se poraditi na tome da se 
poveća broj, te da se pokuša iskoristiti kroz gastronomiju i proizvode koje ćemo plasirati kroz 
naše agroturizme. 
 
 
ZVONKO LIOVIĆ pozdravlja sve prisutne.  
Zatvaranjem termoelektrane Plomin 1 od 1.1.2018. godine, u Istri je vršna snaga značajno 
veća od onog što se na području Istre proizvodi, a to je 280 megavata u odnosu na 190. 
Pitanje je vezano za rješenje tog problema, a to je projekt izgradnje vjetroelektrana na Ćićariji 
koji je zapeo na pitanju rješavanja pravnih stvari oko „zemljišta „komunela“. Bez rješavanja 
tog pitanja nije moguće izgraditi takve objekte što je itekako potrebno i u skladu sa strategijom 
koja je usvojena prošle godine. 
Drugo pitanje je vezano za Uljanik, znamo da su radnici predugo bez svojih punih primanja. 
 
ŽUPAN, navodi da je problem „komunela“ već bio predmet razmatranja ove Skupštine, ali 
treba reći dvije važne činjenice, a to je da još 1832. i 1833. godine je austrijska vlast na javnim 
dražbama prodavala zemljište na Ćićariji zajednicama seljaka, odnosno fizičkim osobama i 
oni su postali vlasnici tih zemljišta. U 2. svjetskom ratu ta su sela spaljena i gro tih dokumenata 
je nestalo. Trenutna situacija je takva da je nakon deset do petnaest godina različitih suđenja 
to zemljište nacionalizirano tj. pripalo je Republici Hrvatskoj sa čime se ne možemo pomiriti, 
što je uzrokovalo val nezadovoljstva i pravnih radnji kako bi se to ispravilo. 
Navodi da je osobno razgovarao u par navrata s predstavnicima sela, načelnicom, općinskim 
vijećem, ali i s ministrom i njegovim državnim tajnikom, jer jedino rješenje, što je sa svima 
usuglašeno, je zakonsko rješenje, nekakav lex komunela obzirom na specifičnost tog 
područja. Kontinuirano se održavanju sastanci u Ministarstvu, Županija pruža stručnu i svaku 
drugu pomoć mještanima kako bi se izborili za pravično rješenje. Trenutno ta pravna 
zavrzlama oko komunela blokira razvoj Lanišća i cijelog tog područja i doprinosi 
demografskom propadanju. Prošli mjesec općina Lanišće dobila je novi Prostorni plan kojeg 
je Županija platila kao znak pomoći, kako bi se konačno krenulo u jedan smisleni razvoj što je 
s ovakvom blokadom oko komunela nemoguće. S ovog mjesta apelira na ministra 
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Bošnjakovića i njegove suradnike da zajednički napišemo taj zakon koji će deblokirati razvoj 
Lanišća.  
Što se tiče Uljanika, činjenica je da imamo novu Upravu, novog strateškog partnera za kojeg 
se nada da ima sredstva koja će uložiti u brodogradnju. Naglašava da smo svi skupa shvatili 
da ovo otezanje predugo traje i traži se prije svega odluka Vlade da li želi sačuvati 
brodogradnju. Vjeruje da je odgovor na to pitanje pozitivan. Želi se zaštititi brodogradnja, 
instituti, tehnički fakulteti bez kojih to ulaganje ne bi imalo smisla, i to na način da se završi 
gradnja brodova koji su na navozima. Treba vidjeti što je najmanja šteta po proračun ali i za 
radna mjesta i treba naći načina za među financiranje za prvi korak. Smatra da država treba 
uskočiti, a drugi korak je kvalitetan program restrukturiranja, gdje strateški partner treba ući 
sa svojim sredstvima, kako bi zajednički sa državom mogli zadržati jednu kontinuiranu 
brodogradnju u Puli i Rijeci. Još uvijek vjeruje da je to sve moguće, ali na način ako se bude 
puno brže radilo nego do sada. Nažalost do sad kao Župan, nije razgovarao o planu 
restrukturiranja, ali vjeruje da svi skupa i Vlada i strateški partner i Uprava, stoje iza toga da 
treba uložiti u brodogradnju i u Uljanik i u 3.maj, za koje vjeruje da još uvijek imaju budućnosti 
u svjetskoj brodogradnji. 
 
DAMIR GRÜNBAUM (ŽIVI ZID) pozdravlja sve prisutne i pridružuje se vijećnici Tamari 
Brussich i njenoj osudi izjave gospodina Tajanija.  
Upućuje pitanje Županu da li će kao župan svih Istrana na temelju Deklaracije o 
ravnopravnosti i diskriminaciji, osuditi sljedeće: izjavu rovinjskog IDS-a koji poziva na 
odcjepljenje Istre od Hrvatske, kao i članak u Glasu Istre od 14. veljače na dvije stranice 
iredentiste i fašiste poziva „na Italiju u neovisnoj Istri“ i skidanje spomen ploče antifašistima. 
Drugo pitanje je zašto je proglašena elementarna nepogoda u dolini Raše pogodujući jednom 
poljoprivredniku, a nije proglašena elementarna nepogoda u dolini Pazinčice tretirajući ove 
građane kao građane drugog reda? 
 
 
ŽUPAN, navodi da odmah prvi dan čim je vidio izjave g. Tajanija, jasno je osudio te blago 
rečeno, neprimjerene, uvredljive  i huškačke izjave predsjednika europskog parlamenta. Od 
Europe se očekuje da bude faktor sigurnosti i stabilnosti, a ne netko tko priziva teške dane 
Istre i vraća nas u prošlost. U srijedu će na sastanku u Trstu s predsjednikom Friuli Venezie 
Giulie, jasno to reći i mišljenja je da ćemo time i završiti ovu priču. 
Vezano za objavu u novinama koju je imao prilike čitati, smatra da je u najmanju ruku 
neprimjerena, možda je netko htio pričati o decentralizaciji, o činjenici da treba više novaca 
ostati u Istri. Međutim sve ima svoj način i zato se ne slaže s takvim načinom komuniciranja 
koje je neprimjereno. Mišljenja je da je oko Istre i oko Hrvatske i oko osude Tajanijeve izjave 
rekao sve. Ponavlja da je Istra antifašistička bila i bit će i sva huškanja i sve pokušaje podjele 
i vraćanja u prošlost nam ne trebaju. Nemojmo dozvoliti pojedincima da nas vraćaju u te i 
takve teme. Smatra da je u Hrvatskoj previše takvih tema, vraćanja u prošlost i nije čudno da 
su nas sve članice Europske unije osim Bugarske prestigle, a prema svim predviđanjima, za 
pet godina će nas i Bugarska prestići i mi ćemo biti najnerazvijenija članica. Nažalost jedan 
od razloga je upravo to vraćanje u prošlost i pitanja „gdje si bio 1941., gdje si bio 1991. 
Probajmo gledati u budućnost, s pitanjima s kojima se susreću mladi i pokušajmo pomoći. 
Što se tiče drugog pitanja tu je zakon vrlo jasan. Kad se desi nepogoda imamo par koraka, 
prvo da se saniraju posljedice, i drugo da se napravi inventura štete. Ako je šteta veća od 20 
posto proračuna neke jedinice lokalne samouprave, u ovom slučaju Općine Raša, župan 
proglašava elementarnu nepogodu. Odakle god dođe takav ili sličan zahtjev, isti trenutak 
proglasit će se elementarna nepogoda. 
 
PREDSJEDNIK je dodao da Grad Pazin nije tražio proglašenje elementarne nepogode. 
 
JOSIP ANTON RUPNIK Zeleni, imao bi dva prijedloga. Prvi je da se održi izvanredna sjednica 
Skupštine gdje bi se raspravljalo o gospodarenju otpadom i da na toj sjednici bude prisutan 
resorni ministar, jer tematika Kaštijuna i gospodarenja otpadom počinje iz ministarstva. 
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Druga tema bi bila tema Plomina gdje bi osim ministra trebali biti i predstavnici HEP-a, da 
raščistimo tko upravlja sa sustavom na području Istre. Rekli smo NE Plominu na ugljen, 
Hrvatska je potpisala i Pariški sporazum. To nisu lokalne teme već problematike Republike 
Hrvatske. 
 
PREDSJEDNIK navodi da će tu inicijativu kao predsjednik Skupštine uzeti u obzir i obaviti 
malo šire konzultacije. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA MOST NL, navodi da je dana 21.1.2019. u Gradskoj palači 
Grada Pule bilo je Javno izlaganje Studije utjecaja na okoliš za zahvat: „Sustav vodoopskrbe 
i sustav odvodnje i pročišćavanja voda aglomeracije Pula Centar“. Primjedbe i prijedloge dali 
su i  mještani Općine Medulin , kao i Općina Medulin. 
Ovom Studijom se predviđa nova lokacija za obradu i privremeno skladištenje mulja s uređaja 
za pročišćavanje otpadnih voda Grada Pule tj. Pula Centar i aglomeracija Pula Sjever 
(Štinjan,Vodnjan, Galižana, Barbariga, Peroj, Fažana)  na površini od 6.500 m2, u 
neposrednoj blizini postojećeg ŽCGO Kaštijun. Predviđena  izgradnja postrojenja za solarno 
sušenje mulja s toplinskim dogrijavanjem na lokaciji Kaštijun je  neprihvatljiva lokacija. 
Novoplanirana „djelatnost“ obrade i privremenog skladištenja mulja direktno nije tehnološki 
povezana sa već postojećim ŽCGO Kaštijun, te iz navedenog razloga razvidno je da iste ne 
moraju biti u neposrednoj blizini. 
Kao drugi argument izmještanja predviđene lokacije navedenog postrojenja  i buduće 
planirane aglomeracije odlagališta kao što je kompostana, odlagalište azbesta, sortirnica, 
odlagalište opasnog otpada, te građevinskog otpada  navodimo i neposrednu blizinu 
vodocrpilišta- Bunara Campanož – crpilišta sustava javne vodoopskrbe sa šireg područja 
grada Pule, što bi negativno utjecalo na navedeni Bunar. 
Stanovnici općine Medulin i Općina Medulin u svojim je primjedbama  predložila novu 
primjereniju lokaciju  za izgradnju postrojenja za sušenje vodootpadnog mulja, a to je 
npr.okolica stancije Peličeti ili područje OKPD Valtura. One su primjerenije zbog manje 
izloženosti naseljenim područjima i blizine mora, kao i prometne povezanosti i okoliša. 
 
JOSIP ZIDARIĆ pročelnik Upravnog odjel aza održivi razvoj IŽ,  navodi da smo mi kao 
Županija jedan mali kotačić u tom poslu, izrade Studije utjecaja na okoliš koju provodi 
Ministarstvo, a mi smo samo koordinirali javnu raspravu. Javna rasprava je održana, i sve 
primjedbe smo prikupili i dostavili Ministarstvu. Ministarstvo je imenovalo Povjerenstvo za 
svaku Studiju utjecaja na okoliš, a mi smo samo jedan od članova u tom Povjerenstvu. Sva 
pitanja su dostavljena Ministarstvu i Povjerenstvo će dati odgovor na sva pitanja koja su u 
javnoj raspravi postavljena. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, MOST NL,  zahvaljuje na odgovoru, ali navodi da nije 
zadovoljna odgovorom, taj „mali kotačić može postati veliki kotačić“, te navodi da zabrinjava i 
to što u Studiji nije jasno i argumentirano  rečeno kako će se mulj zbrinjavati. 
U RH – nadležno Ministarstvo zaštite okoliša nije uspostavilo sustav zbrinjavanja 
gospodarenja muljem u Hrvatskoj i ne zna se kad će. U Studiji se navodi da ćemo u tom 
slučaju biti prisiljeni mulj najvjerojatnije zbrinjavati u inozemstvu, što bi povećalo troškove 
prijevoza i operativne troškove postrojenja. U konačnici to bi dovelo do povećanja cijene vode. 
To je neprihvatljivo jer bi ponovno stradali građani s povećanim računima za vodu. Još 
jedanput moli Župana za pomoć, da tamošnji stanovnici ne postanu po drugi put stanovnici 
drugog reda. 
 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj IŽ,  želi napomenuti da svaki 
tehnološki napredak iziskuje troškove. Podsjeća da i općina Medulin ima svoj uređaj, i to treba 
riješiti, znači generalno treba riješiti zbrinjavanje mulja. Ne može se dopremiti na Kaštijun mulj 
s vodom, to treba dobro osušiti, a to košta, svi to znaju i svi koji imaju taj uređaj su morali 
računati na taj trošak. Ne može nikako biti jeftinije, bit će samo skuplje. 
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ROBERT VELENIK, IDS, pozdravlja sve prisutne. Postavlja pitanje Županu vezano za 
turizam. Bliži se nova turistička sezona, konkurencija kao npr. Turska se vrlo aktivno bore i 
vraćaju na turističku scenu, a isto tako imamo informacije iz Njemačke da gospodarstvo 
usporava, da su Nijemci jako oprezni što se tiče bukiranja turističkih aranžmana. Krenuli su 
turistički sajmovi po Europi, pa postavlja pitanje kakva je situacija i kakva je najava turističke 
sezone? 
 
ŽUPAN zahvaljuje na tako važnom pitanju, jer znamo kakva je struktura BDP-a Istarske 
županije, odnosno koliko turizam sudjeluje u BDP-u. Zbog toga treba biti vrlo oprezan ne samo 
s ovom, već i sljedećim sezonama. Situacija u bookingu   je takva da je booking usporen, što 
znači da se svi sektori paralelno ne pune jednako brzo, odnosno po jednako kvalitetnim 
cijenama. Najavljuje sutrašnju sjednicu Hrvatske turističke zajednice, gdje će se napraviti 
jedna inventura, da se vidi što nas očekuje u sljedećih šest mjeseci. 
Očekuje nas jedna izuzetna godina, zbog buđenja mnogih konkurentskih tržišta, ali i činjenica 
da i mi doma nismo napravili puno „domaće zadaće“. 
Na prošloj sjednici Skupštine turističke zajednice i na prošlom Vijeću zadani su zadaci 
članovima u Hrvatskoj turističkoj zajednici i ministru da vrijedi napraviti određene promjene 
obzirom i na različita porezna opterećenja koja su apsolutno nekonkurentna u odnosu na te 
države koje se „bude“. 
Prošlih četiri do pet godina imali smo puno „vjetra u leđa“, gdje su neki uspjeli investirati u 
kvalitetu, dok neki nisu i oni će imati sasvim sigurno više problema. 
Iz tog razloga booking je danas takav da oni koji su svaku kunu iz operativne dobiti ulagali u 
kvalitetu  i iskoristili imat će sasvim sigurno jednu stabilnu turističku godinu, dok će drugi imati 
više problema.  
Iz tog razloga izrađena je jedna studija, analiza stanja privatnog sektora koja će biti uručena 
resornom ministru da se vide svi izazovi s kojima će se trebati uhvatiti ukoštac već ove godine, 
a sljedeće još i više, te da se uspije napraviti jedan preokret različitim mjerama koje su 
neophodne ako želimo nastaviti trend povećanja, ne samo brojki, već i prihoda u 2019., 2020. 
i 2021.g. Studija je gotova, bit će prezentirana, treba ići samo u jednom smjeru, a to je da se 
prihvate inicijative, da odradimo svi skupa mjere koje ćemo predložiti već ovaj tjedan, a tiču 
se jače promocije, udruženog oglašavanja na mnogim emitivnim tržištima kao i druge 
aktivnosti, kao što će ovih dana biti organizirani Dani Istre. Naravno da to neće riješiti 
probleme, već se treba zajedno sa resornim ministarstvom uhvatiti ukoštac sa problemima. 
Kroz naš Proračun radimo na dizanju kvalitete, privatnog smještaja, manifestacija, programa, 
sufinanciramo kako manje turističke zajednice, manifestacije i područja tako i dizanje kvalitete 
ali očekuje da se u tom smjeru maksimalno uključi i Ministarstvo turizma. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, navodi da u zadnje vrijeme svi mi dobivamo e-mailove Udruge „Moj 
lipi Karigador“ gdje je većina građana potpisala peticiju protiv izgradnje nove luke, te ga 
zanima što se tamo događa? Mišljenja je da su ljudi opravdano zabrinuti. Moli objašnjenje u 
vezi toga, obzirom da je na prethodnim sjednicama rečeno da će se to stopirati do daljnjega 
dok se ne napravi kompletna analiza 
Drugo pitanje vezano je za cijenu tunela Učka za građane Istre i Kvarnera, da li se radi na 
smanjenju cijene, do koje faze se stiglo u vezi s tim obzirom da se radi o najskupljoj cestarini 
po kilometru u Republici Hrvatskoj i automatski se povećavaju i cijene za poslovne subjekte, 
obrtnike, poduzetnike? 
 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj IŽ, navodi da je vezano za 
Karigador, općina Brtonigla donijela Prostorni plan, odnosno urbanistički plan uređenja kojim 
je taj prostor u toj uvali definiran. Temeljem tog Prostornog plana ne može se direktno dobiti 
lokacijska dozvola. Radi se o luci otvorenoj za javni promet što je u ingerenciji Lučke uprave 
Umag Novigrad. Prije lokacijske dozvole mora se izraditi studija utjecaja na okoliš. 
Ministarstvo je prije desetak dana tražilo očitovanje svih učesnika u toj studiji, uključujući i nas, 
da kandidiramo jednog člana u Povjerenstvo za izradu studije utjecaja na okoliš. Kad se 
Povjerenstvo imenuje od strane ministra, tek tada će početi ocjena te Studije, koja će također 
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doći na javnu raspravu u Općinu Brtonigla. Kako će to sve skupa završiti ne znamo jer ta 
Studija još nije završena. Ono što je naš dio posla je davanje suglasnosti Lučkoj upravi za 
potpisivanje koncesijskog ugovora, ali taj Ugovor nije nikada došao na Skupštinu jer se 
prethodno moraju donijeti još neki drugi akti među njima i ta strateška procjena utjecaja na 
okoliš. U Ugovoru gdje Lučka uprava, Magnolija i tvrtke koja bi tamo to željele imati u 
podkoncesiji  i koji je sačinjen prije otprilike godinu dana, navedeno je da je ta firma dužna u 
roku dvije godine ishoditi lokacijsku dozvolu. Ovo je samo jedan korak prema toj lokacijskoj 
dozvoli. Razlog što su sada to ponovno slali mailom je što je taj postupak pokrenut. 
 
ŽUPAN pojašnjava stanje oko cestarina. Situacija je takva da koncesionar predlaže, a 
Ministarstvo odobrava cijenu. Mi smo u prošlih par tjedana imali dva sastanka s oba dva 
subjekta. Izražava zadovoljstvo da se kreće sa Studijom nastavka gradnje od Tunela do 
Matulji, gdje će se jasno i precizno utvrditi gdje treba sutra raditi drugu cijev tunela i na koji 
način se spojiti u Matuljima, kako bi naš Ipsilon bio priključen na obilaznicu Rijeke i dalje prema 
ostatku što hrvatskih, što slovenskih auto cesta. 
U međuvremenu nije se desilo ništa novoga, naša inicijativa oko smanjenja cijene tunelarine 
nije dobila zeleno svjetlo. Obzirom da je Ministarstvo svjesno svih uvjeta iz koncesije i obzirom 
da, ako bi naši ljudi bili oslobođeni dijela cijene cestarine, onda bi Republika Hrvatska to 
trebala alimentirati, što naravno Ministarstvu nije najsretnija varijanta i nije im prihvatljivo. 
Važno je reći da mi tu svakako nećemo stati. Nećemo stati ni s inicijativom oko izgradnje druge 
trake Lima i druge trake Mirne, jer je koncesionar u obavezi to izgraditi, tako da nije samo 
druga cijev tunela ono što nas očekuje. Nada se da će se kroz Proračun uvidjeti svi ovi 
argumente koji su ovdje navedeni, kad se tražilo oslobađanje plaćanja tunelarine na Učki. 
 
BORIS ROGIĆ, IDS, pozdravlja sve prisutne. Molio bi Župana za komentar i saznanja u vezi 
sljedećeg: kako upozoravaju aktivisti i organizacije zaštite okoliša, Ministarstvo zaštite okoliša 
i energetike pogoduje HEP-u u namjeri produljenja rada termoelektrane na ugljen Plomin 1 
donošenjem rješenja o izdavanju nove okolišne dozvole za daljnji rad TE Plomin 1 koja je van 
funkcije i zatvorena je nakon velikog požara 2017. godine, s kojom bi se produžio rad TE 
Plomina 1 za 15 do 20 godina. 
 
ŽUPAN navodi da je to bila tema u par navrata ove Skupštine. Onaj tko izdaje dozvolu, a to 
je u ovom slučaju Ministarstvo i naravno da se radi Studija utjecaja na okoliš, vlasnik objekta 
odnosno investitor je HEP. Mišljenja je da ne treba posebno objašnjavati, jer te teme smo 
prošli pred tri godine kad smo pričali o Plominu, što tražimo, hoćemo i želimo i što smo u 
konačnici i ugradili u naš Prostorni plan kad smo rekli da nam je „karbun“ neprihvatljiv. To 
možemo i sada reći, da želimo upravo ono što piše u našem Prostornom planu, što je prije 
svega najčišća tehnologija, to nije ugljen i to je prije svega u pitanju zdravlje građana Labina, 
Labinštine i cijele Istre. Naravno da će o tome biti još puno argumentiranih razgovora, ali naši 
stavovi su jasni i „zacementirani“. 
 
PREDSJEDNIK navodi da je ovime isteklo vrijeme predviđeno za vijećnička pitanja. Ostali su 
još Goran Poropat, Marino Baldini, Mirjana Galo i Radovan Cvek koji će biti prvi na redu na 
sljedećoj sjednici. 
 
 

AD – 3 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju izvješća o poslovanju i izgradnji Opće bolnice Pula 

 
 
PREDSJEDNIK pozdravlja ovdje prisutne goste, prim. dr. Željka Plazonića, državnog tajnika 
Ministarstva zdravstva RH kojem se zahvaljuje na dosadašnjoj suradnji. Pozdravlja i 
kompletan tim Opće bolnice Pula na čelu s ravnateljicom doc.dr.sc Irenom Hrstić, dr. Ivicu 
Fedela, zamjenika ravnateljice, Vladimira Barbića pomoćnika za financijske poslove, 
doc.dr.sc. Dragana Trivnovića, pomoćnika za kvalitetu, Irinu Pucić pomoćnicu za sestrinstvo, 
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Gorana Pajića, pomoćnika za pravne poslove, Jadranku Linardon predstavnicu Radničkog 
vijeća. 
 
ŽUPAN izražava zadovoljstvo da danas imamo prigodu razgovarati o Općoj bolnici Pula kao 
„kičmi“ našeg zdravstvenog sustava u koje ulažemo i energije i novaca zajedno sa svim 
dionicima. Treba reći da je upravo zdravstvena sigurnost građana Istre i njihovih gostiju 
prioritet našeg djelovanja što se vidi i po sredstvima koje izdvajamo u taj segment u čemu smo 
na prvom mjestu od svih hrvatskih županija, iako najveći Proračun. Znamo da hrvatsko 
zdravstvo prolazi jedan vrlo kompleksan trenutak, ima puno izazova i naravno da i naša 
bolnica kao sastavni dio cijele te priče ima ispred sebe jedan složen proces obzirom na 
gradnju Nove bolnice. Takva situacija zahtijeva maksimalan angažman svih, kako bi paralelno 
išlo funkcioniranje poslovanja, a s druge strane gradnja. 
Ono što trebamo danas ovdje sagledati su kadrovske teme, obzirom da svi skupa znamo da 
je hrvatski problem danas problem nedostatka medicinskog osoblja, ali i drugih koji rade u 
bolnicama, odnosno zdravstvenom sustavu, zbog odlaska što u privatni sektor, što u 
inozemstvo. Ne smijemo zatvarati oči pred tim problemom, već o tome otvoreno razgovarati. 
Poziva svih na diskusiju o tim temama, jer danas imamo na sjednici najodgovornije ljude naše 
bolnice i šire. Zahvaljuje se našem velikom prijatelju primarijusu Plazoniću koji je i predsjednik 
Povjerenstva za gradnju Nove bolnice, na dolasku i na svim naporima koje dnevno radi ispred 
Ministarstva, kako bi sve učinili da i funkcioniranje i gradnja bolnice ide  vrlo dobrom 
dinamikom i smjerom. Siguran je da će ova današnja rasprava ohrabriti sve da smo na dobrom 
putu u ovom složenom trenutku, da se neće ugroziti naš zdravstveni sustav, već da će se dići 
na još veću razinu. Dobro bi bilo danas prodiskutirani i o našoj želji da naša bolnica preraste 
u kliniku, da imamo sutra u Puli medicinski fakultet što bi bio jedan dodatni iskorak kojeg 
itekako zaslužujemo, u koji smo spremni ući i za kojeg se borimo. Za kraj želi zahvaliti svima 
koji svih ovih godina rade u vrlo otežanim uvjetima i daju sve od sebe, a to su svi djelatnici u 
Općoj bolnici u Puli ali i u drugim zdravstvenim ustanovama. Nada se da će izgradnjom Nove 
bolnice zdravstveni sustav biti na jednom većem nivou, a uvjeti za rad olakšani ali i da ćemo 
imati saveznika u HZZO-u i Ministarstvu da priznaju nove usluge koje će sutra Bolnica pružati 
našim građanima kroz veće limite. 
 
prim. dr. ŽELJKO PLAZONIĆ pozdravlja sve prisutne i izražava zadovoljstvo 
prisustvovanjem na ovoj sjednici Županijske skupštine, te zahvaljuje na ljubaznom pozivu da 
možemo zajedno razmijeniti razmišljanja i razriješiti neke dileme oko gradnje Nove bolnice. 
Od trenutka kad je imenovan predsjednikom Povjerenstva za izgradnju pulske bolnice, na 
prvim sastancima koje je imao s Povjerenstvom, naišao je na vrlo operativne ljude, savjesne 
i predane svome poslu i cilju i bilo mu je pravo zadovoljstvo s njima raditi i surađivati. Rijetko 
je da se jedna takva suradnja izrealizira oko jednog tako velikog projekta koji je najveći projekt 
u zdravstvu Vlade Republike Hrvatske i Istarske županije. Ono što je činjenica je da ćemo 
izgradnjom i dovršenjem pulske bolnice imati jednu od najsuvremenijih bolnica po svojoj 
tehničkoj opremljenosti i savršenstvu, čime ćemo se svrstati u sam vrh svjetske medicine. Ono 
što će u budućnosti trebati nakon tih tehničkih pretpostavki, su stručnjaci koji će tu tehniku 
koristiti na korist pacijenata. Navodi da je kao kliničar u Kliničkom bolničkom centru Rijeka 
konstantno surađivao sa pulskom bolnicom. Navodi da je 1977. godine počeo raditi u Poreču, 
tako da je već tada počeo upoznavati Istru, ovaj predivni poluotok. Zbog toga zna probleme 
pulske bolnice od davnih dana i zato je njegov angažman bio maksimalno korektan, pošten i 
profesionalan, kako bismo ostvarili pretpostavke da građani Istre imaju najbolju, najkvalitetniju 
i najsuvremeniju zdravstvenu zaštitu koja se može pružiti. Mišljenja je da smo na tom putu 
napravili veliki iskorak u suradnji sa svima koji su sudjelovali u radu Povjerenstva od strane 
Županije, Grada i Bolnice. Još jednom se zahvaljuje na pozivu i nada se da ćemo vrlo brzo 
imati čast proslaviti otvaranje Nove bolnice u Puli. 
 
doc. dr.sc. IRENA HRSTIĆ pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje na pozivu za prisustvovanje 
na sjednici Skupštine. Navodi da će se kroz prezentaciju prikazati poslovanje, medicinsko 
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izvršenje, kadrove, gradnju i problematiku bolnice. Poziva dr. Fedela da prezentira medicinsko 
izvršenje. 
 
dr. med. IVICA FEDEL navodi da obzirom da je vrijeme za prezentaciju ograničeno, 
prezentaciju je sažeo u brojke koje su suhoparne, ali realne i usporedive, iako je u medicini 
teško govoriti samo kroz brojke, tu je u pitanju i kvaliteta usluge, uspješnost liječenja i puno 
drugih parametara. Ono što je bilo pitanje na početku gradnje, bilo je kako će se to odraziti na 
pružanje medicinskih usluga pacijentima. Znamo da je u bolnici jedno veliko gradilište gdje se 
jedan dio objekata gradi, drugi adaptira i vrlo je zahtjevno organizirati poslovanje u takvim 
uvjetima. Podsjeća da je bolnica negdje 80-tih godina startala sa 506 kreveta, a nacionalnim 
planom i programom kao i promjenama paradigme liječenja, taj se broj smanjio na sadašnjih 
467, međutim to ne utječe na kvalitetu pružanja usluga. Razvile su se neke nove grane u 
medicini, kao što je dnevna bolnica i jednodnevna kirurgija što u svijetu postoji već dugo, kod 
nas je puno vremena bio prisutan tradicionalistički način, tako da je pacijent došao u bolnicu, 
danima ležao, dok danas ljudi nemaju vremena dugo ležati u bolnici ako se nešto aktivno ne 
rješava, pa su zato dnevne bolnice i jednodnevne kirurgije naša sadašnjost i preuzele su dio 
onog tradicionalnog liječenja. Godine 2014 bilo je hospitalizirano 21.000 ljudi, a 2018. godine 
taj se broj smanjio na 18.700 ljudi, dok je broj posjeta Dnevnoj bolnici porastao na 64.000 i 
ukupno je 82.000 ljudi liječeno kroz te vidove. 
Zahvati u jednodnevnoj kirurgiji danas su kvalitetni i minimalno invazivni i dozvoljavaju da 
pacijent može doći ujutro i navečer već može otići kući, iznimno nekad je potrebno prespavati 
što će biti još više moguće izgradnjom Nove bolnice. 
Ukupan broj operacija i onih zahtjevnijih, stacionarnih i jednodnevnih je stabilan, na razini oko 
7.500. 
Ono što posebno raduje je povrat našem rodilištu i porast broja poroda, što nažalost nije odraz 
porasta nataliteta, već povratak određenog broja trudnica koje su se prije porađale u Izoli ili 
Rijeci, ali za našu ustanovu je to dobar i pozitivan pokazatelj. 
Ono što ističe kao pozitivan podatak je pad broja umrlih u bolnici, što je posljedica razvoja 
hospicija i palijativne skrbi. 
Za kraj navodi podatak da je 2015. započeo proces sanacije i u toj godini je HZZO plaćao ne 
samo limit već i ekstra iznos, po učinku i cijene usluga su bile bolje izbalansirane, tako da je 
to godina koja odskače u prekoračenju naše obaveze prema HZZO-u, ali ako se pogleda 
2017. i 2018. koja se završila sa skoro 19 milijuna kn viška, a mjesečni proračun bolnice je 
15.800.000 kn, znači više od jednog mjesečnog  proračuna. 
Slijedi borba za novi Proračun. 
 
VLADIMIR BARBIĆ, pomoćnik za financijske poslove, prezentira financijsko poslovanje 
Bolnice u 2018. godini. Prihodi u 2018. godini iznosili su 494.244.000 kn, od čega se najveći 
dio odnosi na prihode od HZZO-a. 
Rashodi u 2018.g. iznosili su 521.011.000 kuna, od čega najveći udio su izdaci za 
zaposlenike, zatim trošak kapitalnih ulaganja, troškovi lijekova i potrošnog medicinskog 
materijala i trošak skupih lijekova. Kad eliminiramo kapitalna ulaganja, sredstva koja preostaju 
su Prihodi u iznosu od 255.137.000 kuna, a ukupni rashodi 281.334.000 kuna. Najznačajniji 
prihod je od HZZO-a, zatim dopunsko osiguranje, prihod HZZO-a, ali po osnovi ino 
osiguranika, zatim decentralizirana sredstva za tehničko održavanje, te ostali prihodi i 
donacije. Kod rashoda najveći dio odnosi se na zaposlene, preko 90% limita koji dobivamo od 
HZZO-a ili 73% ukupnih prihoda. U 2018. g. ukupan manjak iznosio je 26 milijuna kn. 
Fakturirano je iznad limita i nikad neće biti naplaćeno 18.110.000 kn. 
Godišnji trošak preko 71 specijalizanta iznosi 8.431.000 kn koji više od polovice vremena 
specijalizacije provode na klinikama, a ne u matičnoj bolnici i kad bi za taj dio korigirali prihod, 
rezultat bi bio pozitivniji. 
 
doc. dr. sc. DRAGAN TRIVANOVIĆ, pomoćnik za kvalitetu, pozdravlja sve prisutne. Navodi 
da je uvriježeno mišljenje da nedostaje medicinskog osoblja radi toga što su nedovoljno 
plaćeni, međutim prema jednom istraživanju koje je provela liječnička komora, nisu 
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prvenstveno financijski razlozi, razlozi odlaska, već prvenstveno loši uvjeti rada. Manjak 
djelatnika mora se nadoknaditi dodatnim prekovremenim satima. S druge strane, postoji veliki 
problem s edukacijom koja je dosta pojednostavljena i administrativna. Problem koji postoji 
već desetljećima je da nema kadrovskog normativa. 
Ističe nepopunjenost Općeg hitnog bolničkog prijema što je najstresnije radno mjesto u bolnici. 
Razlog nezadovoljstva specijalista i subspecijalista je što dolazi 80% bolesnika bez uputnice, 
znači nisu obrađeni u primarnoj zdravstvenoj zaštiti i 70% pacijenata nisu hitni pacijenti u 
pravom smislu te riječi. Ono što je već prije spomenuto, problem je da specijalizanti većinu 
vremena provode u KBC-ovima, financijski su na teret Opće bolnice, a KBC-ovi ostvaruju na 
neki način dobit. 
Opća bolnica Pula godišnje ostvari oko 1 milijun pregleda i usluga i kad se vidi da je od toga 
126 pritužbi, vidljivo je koliko se stvarno djelatnici bolnice trude nadomjestiti manjak i liječnika 
i ostalog osoblja. 
Nadalje, daje usporedbu rada liječnika u bolnicama 2. kategorije (OB Pula, OB Zadar, KB 
Sveti Duh, OB Slavonski Brod, OB Varaždin, OB Dubrovnik), gdje je vidljivo da je pulska 
bolnica najopterećenija, u 2017. godini imala je 400 specijalističkih slučajeva po zdravstvenom 
radniku, najviše od svih prethodno nabrojenih bolnica, što ne znači da i oni ne rade puno i da 
nisu preopterećeni. Govorilo se o kontinuiranom odlasku liječnika, međutim kad usporedimo 
2013. godinu 2018. i 2019. godinu vidimo da raste broj liječnika, međutim medicina se mijenja, 
mijenja se i način pružanja zdravstvene usluge, a odrađuju se i neki drugi poslovi, od hitnog 
trakta koji ne bi trebao biti na taj način realiziran, tako da unatoč povećanju broja liječnika, 
zapravo imamo manjak liječnika. 
Kada gledamo 2018. i 2019. vidimo da je određeni broj specijalista otišao, određeni broj i u 
mirovinu, a ostali su otišli sporazumno, mi smo u 2018. godini i primili određeni broj  
specijalizanata. 
Ističe važnost otvaranja Medicinskog fakulteta čime bi Opća bolnica prerasla u Klinički bolnički 
centar koji ima znatno veći opseg fakturiranja usluga, također specijalizanti bi imali mogućnost 
odrađivati kompletan staž u matičnoj ustanovi koja ih plaća i gdje bi ostvarivali prihode. 
 
IRINA PUCIĆ, glavna sestra bolnice, želi reći nekoliko riječi o problematici u sestrinstvu. Osim 
problema nedostatka liječnika, postoji i problem nedostatka medicinskih sestara koji će biti 
sve veći. Već danas nedostaje određeni broj medicinskih sestara u pulskoj bolnici, a 
budućnost koja slijedi je sigurno još i teža iz razloga što školujemo svega jedan razred za 
medicinske sestre i to od 25 učenika, od čega se samo 30% odluči raditi u sustavu zdravstva 
i u profesiji za koju se školuju. Na godišnjoj razini 30 medicinskih sestara ode što u mirovinu, 
što u druge zdravstvene ustanove tražeći lakše uvjete rada. To je brojka koja se neće moći 
nadomjestiti sljedeće godine kada iz obrazovne ustanove izađe svega 25 učenika, od čega se 
sigurno više od deset njih neće kandidirati za rad u Općoj bolnici Pula. Buduće razdoblje će 
sigurno biti izazovno u osiguranju obavljanja redovnih aktivnosti vezano uz skrb bolesnika i 
pacijenata. Također nedostaje i prvostupnika primaljstva i fizioterapije. 
Postoji i veliki problem u održavanju čišćenja ustanove. Već godinama se objavljuje natječaj 
za zapošljavanje čistačica na koje nema prijavljenih kandidata, nedostaje osam čistačica. 
Nitko se ne želi javiti niti na natječaje za outsourcing. Osiguranje sigurne zdravstvene skrbi, 
ukoliko nije osiguran sustav čišćenja, je rizičan. Na tome će trebati poraditi, kako osigurati i 
zadržati takav kadar. 
Što se tiče medicinskih sestara, pokušavalo se zaposliti osobe iz drugih dijelova Hrvatske, 
međutim život u Puli je skup i zahtjevan u odnosu na primanja koje one imaju, tako da se 
redovito vrlo kratko zadržavaju u bolnici, svega oko šest mjeseci. Stanarine su skupe, a 
početkom turističke sezone moraju izaći iz unajmljenog stana. Zbog toga moli da se razmotri 
mogućnost financiranja i sufinanciranja zdravstvenog kadra kako bi im omogućili uvjete za 
život i rad u našoj Županiji. 
 
doc.dr.sc. IRENA HRSTIĆ ravnateljica Opće bolnice Pula, prezentira projekt gradnje i 
opremanja Nove bolnice. Navodi da ono što svih skupa drži i daje nadu, je gradnja Nove 
bolnice. Do sada je potrošeno 347 milijuna kuna, izvori financiranja su dva kredita, jedan Erste, 
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a drugi HABOR. Ono što je važno za napomenuti kod vođenja projekta gradnje bolnice, je da 
je ovo projekt koji se kontrolira s više nivoa. Osim Povjerenstva za nadzor gradnje, imamo 
Povjerenstvo ispred HABOR-a i ispred Europske investicijske banke, tako da su sva sredstva 
redovito kontrolirana na više načina. Ukupno u medicinsku opremu je do sada uloženo oko 50 
milijuna kn, od čega 29 milijuna kn iz kredita i gotovo 20 milijuna kn iz EU fondova. 
Razlozi za povećanje investicije su promjena tehničkih rješenja u dijelu koji se odnosi na 
zaštitu od požara, zatim nedovoljno tehnički razrađena i neusklađena rješenja u dijelu 
elektroinstalacija, izmjena i dopuna projekata zbog usklađenja s Nacionalnim planom, izmjena 
i dopuna projekata zbog zahtjeva struke, zastarjela tehnička rješenja, današnji stroži zahtjevi 
za zaštitu od vjetra, te usklađenje sa zahtjevima novih pravilnika u strukturnom kabliranju. 
Očekuje da će gradnja biti završena do ljeta ove godine. Želi napomenuti da ono što usporava 
je nabava medicinske opreme u sustavu javne nabave. Natječaj za fiksnu opremu operacijskih 
sala zapeo je na Državnoj komisiji koja već dva mjeseca nije odgovorila. Ako se to uspije 
riješiti, preseljenje bi bilo prije ljeta. Želi zahvaliti svim 1254 zaposlenika Opće bolnice. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje i prim. dr. Plazoniću, ravnateljici Hrstić i svima iz tima Opće bolnice 
koji su sudjelovali u prezentaciji i otvara raspravu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS, zanima je što je zapravo drugačije od 2014. 
godine osim promjene ministra i vlasti, da se prije moglo fakturirati bolnicama po onome što 
su izvršile, a da se sada radi po 75% cijene usluge? 
Drugo pitanje tiče se lijekova koji se onkološkim bolesnicima mogu davati samo u kliničkim 
bolničkim centrima, što se po tom pitanju promijenilo? 
Da li će se ti lijekovi moći davati u Općim bolnicama ili će biti privilegirani klinički bolnički centri, 
što bi značilo da bi onkološki bolesnici morali putovati dva do tri puta tjedno na terapiju u 
Rijeku? 
Zanima je i tzv. Bolnica na sjeveru. Prilikom zadnje posjete ministra Kujundžića Istri, izjavio je 
da će Županija dobiti bolnicu koju će moći koristiti stanovnici sjeverne Istre, budući da nemaju 
više mogućnost korištenja usluga bolnice u Izoli. Da li se konkretno zna kada će se i gdje 
omogućiti gradnja te bolnice? 
Vezano za problematiku kadrova, zanima je zašto se propisi, pravilnici, zakoni u području 
zdravstva ne promijene? 
Zašto predstavnici Ministarstva i ostalih struktura sami ne apeliraju na to da se ova politika 
kojom Opće bolnice masno plaćaju specijalizacije, a ne mogu koristiti usluge svojih 
specijalizanata, ne promijeni?  
Vidimo svi u kakvom je kadrovskom problemu Opća bolnica Pula radi toga i mišljenja je da 
bez entuzijazma liječnika, medicinskih sestara, tehničara i ostalog osoblja cijeli sustav bi bio 
pred kolapsom. 
Također u veljači prošle godine od 297 milijuna kuna Općoj bolnici je pripalo svega 4,5%, pa 
postavlja pitanje na temelju čega? Tko određuje kriterije i limit? Da li se koristi još onaj prastari 
limit tzv „gravitacije“? 
Kada govorimo o hitnom bolničkom prijemu, zanima je zašto su građani u Puli podređeni po 
pitanju hitne pomoći? Zašto tzv. „stara“ hitna pomoć u Zagrebačkoj 30, više ne pruža usluge? 
U drugim gradovima kao Poreču, Rovinju, Umagu, Pazinu ljudi mogu normalno otići u pola 
noći na hitnu pomoć da im se pruži usluga, a ne da se zatrpava hitni bolnički trakt gdje ljudi 
čekaju po šest, sedam sati. Tu se javlja još jedan paradoks, da se moraju povlačiti specijalisti 
iz bolnice jer nema liječnika koji dežuraju tamo. 
Stav Kluba je da u zdravstvu Istre, ali i u hrvatskom zdravstvu HZZO vedri i oblači, dok druge 
strukture u sustavu zdravstva nemaju utjecaja na to. To je jedan paradoks da jedna 
osiguravajuća kuća u Hrvatskoj ima monopol i određuje koliki će limit imati bolnica, da li će 
naš Zavod za javno zdravstvo uspjeti pokriti dugove ili neće. Imamo apsurd da jedan HZZO 
vodi politiku zdravstva u Hrvatskoj. 
 
TATJANA TOMAIĆ, Klub HDZ-a pozdravlja sve prisutne posebno goste. Dugo vremena se 
očekivala jedna ovakva sjednica i zato pohvaljuje ovu inicijativu i sigurno je to jedan put kojim 
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bi se moglo nastaviti. Zahvaljuje prezentatorima koji su iscrpno objasnili i odgovorili na puno 
pitanja i riješili puno nedoumica. 
Mišljenja je da je cilj ove sjednice što se tiče Bolnice, davanje potpore ovom timu ljudi koji su 
svojim entuzijazmom puno toga napravili. Smatra da ovdje svi prisutni podržavaju Bolnicu i da 
bi trebali olakšati put i te probleme koji postoje riješiti na neki način i pomoći u njihovom 
rješavanju, jer blagodat koju ćemo imati dovršenjem bolnice je nemjerljiva. 
Pita prim. dr. Željka Plazonića, što misli o Medicinskom fakultetu u Puli? 
Drugo pitanje je za doc. Hrstić. Što će se dogoditi sa bivšim bolničkim zgradama? 
U svakom slučaju Klub HDZ-a će podržati ove Zaključke koji će doprinijeti rješavanju problema 
Bolnice. 
 
VILI ROSANDA, Klub IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI pozdravlja sve i želi pohvaliti sve koji su 
doprinijeli gradnji Bolnice koja će se uskoro i otvoriti. Zahvaljuje i medicinskom osoblju Opće 
bolnice koji nesebično rade, iako su često potplaćeni i pod kapacitirani. 
Kao što je rekao prim. Plazonić, ovo je najveći infrastrukturni projekt u području zdravstva. 
Podsjeća da smo započeli s izgradnjom Medicinske škole, sama Bolnica je pred dovršetkom, 
radimo na formiranju Medicinskog fakulteta. Medicinski fakultet i Bolnica bi mogli u sinergiji u 
budućnosti pružati i nešto više, a to je stvaranje Kliničkog centra. Također radimo na 
subvencioniranju stanova za medicinsko osoblje. 
Kada govorimo o problemima, to su financijski problemi i problemi kadrova. Često smo 
razgovarali o problemu kadrova i specijalizanata. Pita da li zaista ne postoji neki način i 
mogućnost da jedan dio specijalizacije se odrađuje u matičnim bolnicama, čime bismo riješili 
problem s kadrovima? 
Drugo pitanje je zašto stranci plaćaju 75% cijene zdravstvene usluge, te zašto im država 
poklanja 25%? 
Navodi da su građani Istre dugo vremena čekali novu bolnicu, te da su zaslužili da imaju jedan 
vrhunski objekt. Koliko je Županiji stalo do toga pokazuje činjenica da smo u prošloj godini 
završili s otplatom kredita koji smo digli pred deset godina, u iznosu od 10 milijuna eura. Jedina 
smo Županija u Hrvatskoj koja je na svoj Proračun preuzela jedan dio sanacije troškova Opće 
bolnice Pula 
 
PREDSJEDNIK zaključuje raspravu po Klubovima i otvara pojedinačnu raspravu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, predlaže da se u hitnu saborsku proceduru uputi novi prijedlog 
Zakona, propisa i svih ostalih akata da specijalizanti mogu odrađivati dio svoje specijalizacije 
u Općoj bolnici Pula. 
Drugo je rješavanje stambenih pitanja. Trenutačno imamo u Županijskom proračunu 200.000 
kuna za subvencije, međutim to je premalo. 
Drugo pitanje Županu je što je sa zemljištem iznad kućice Delfin, za koje je bilo govora da će 
se prenamijeniti u stanove za liječnike? 
Treće pitanje tiče se Medicinskog fakulteta. Zahvaljuje prim. dr. Plazoniću na velikoj potpori  
koju Sveučilištu pruža i Ministarstvo zdravstva i Hrvatska liječnička komora.  
Što se tiče bolničkih zgrada, Sveučilište je prije desetak dana prijavilo zgradu „stare interne“ i 
jednu zgradu sadašnje transfuziologije, objekta Mornaričke, projekte vrijedne 3,5 milijuna kuna 
za projektnu dokumentaciju. Ukupna vrijednost oba projekta je preko 80 milijuna kn. U objektu 
„stare interne“ zamišljen je kabinet vještina i za sestrinstvo i za medicinu. Također je zamišljen 
laboratorij za medicinska istraživanja i laboratorij za znanost o moru. Jedan dio će biti 
namijenjen za laboratorij za tehničke znanosti. 
Navodi da postoji veliki otpor ostalih medicinskih fakulteta za osnivanje fakulteta u Puli i svi su 
izjavili negodovanje i to zbog toga što „navodno ne nedostaje liječnika u Hrvatskoj“ i „oni ne 
znaju gdje će se zaposliti svi ti budući doktori medicine“. Istovremeno Mreža pokazuje da 
Hrvatskoj nedostaje 186 timova obiteljske medicine. 
Zaključno navodi da dok se svi ti zahtjevi ne ispune, neće stati jer ako bolnica u Mostaru 
dobiva 40 milijuna kuna, onda sigurno ima toliko da Opća bolnica Pula dobije onoliko koliko 
zaslužuje. 
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TAMARA BRUSSICH, IDS, pozdravlja sve prisutne, posebno predstavnike Opće bolnice Pula 
i prim. dr. Plazonića. Želi se osvrnuti na dispozicije u koje Istarska županija ulaže, a vezane 
su uz školovanje medicinskih sestara i tehničara, fizioterapeuta i primalja. Već dugi niz godina 
se vodi briga oko izgradnje nove Medicinske škole koja će na koncu i biti izgrađena. Škola 
zajedno s našim Upravnim odjelom za obrazovanje i Ministarstvom, radi na tome da se 
programi obogate i da se otvore dodatni razredi. Važno je reći da će se sljedeće godine uz 
novu školu otvoriti dva razreda medicinskih sestara i tehničara, jedan fizioterapeuta i jedan 
razred primalja. 
Smatra da svi zajedno trebamo raditi na popularizaciji i valorizaciji zdravstvenih zanimanja. 
Istra ima veliki potencijal i u razvoju zdravstvenog turizma. Izuzetno je važno motivirati mlade 
ljude koji će se upisivati u škole za zdravstvena zanimanja. Stoga će biti izuzetno važno otvoriti 
nove razrede za laboratorijske tehničare ili pak zubne tehničare za koje znamo, da pogotovo 
djeca sjeverne Istre, odlaze na školovanje u Rijeku. 
Važan korak u popularizaciji tih zanimanja  je i osiguranje posla uz adekvatnu plaću. 
Pozdravlja izgradnju nove Medicinske škole koja će zasigurno poboljšati i djelomično riješiti 
problematiku zapošljavanja srednje školske spreme u našoj Novoj bolnici. 
 
ELIANA BARBO, IDS, pozdravlja sve prisutne, posebno uvažene goste koji su danas prisutni 
na sjednici Skupštine. Koristi priliku kada je s nama prim.dr. Plazonić, da u ime stanovnika iz 
područja iz kojih ona dolazi, skrene pozornost na jednu činjenicu. Obzirom da se stanovnici 
sjeverozapadnog dijela Istre (Buja, Brtonigle, Grožnjana, Novigrada, Oprtlja i Umaga) nalaze 
na takvoj udaljenosti od Opće bolnice Pula da hitni medicinski timovi ne mogu u roku od 90 
minuta dovesti u bolnicu vitalno ugrožene pacijente. Stoga se obraća Skupštini i uvaženim 
gostima sa zahtjevom za odobrenje liječenja vitalno ugroženih pacijenata, od strane 
Ministarstva zdravstva RH, u Općoj bolnici Izola. Ministarstvo zdravstva je pridruženi partner 
projekta koji radi na tome i dobro je upoznato s tim problemom. Građani sjeverozapadne 
Hrvatske imaju 130 km do bolnice u Rijeci i 90 km do Pule, te ako se uzme prosječno vrijeme, 
dolaska do pacijenta i zbrinjavanje, imamo u startu utrošeno 20 do 40 minuta, a to znači da u 
roku 90 minuta pacijenti nikako ne mogu doći ni do Pule niti do Rijeke. Važno je napomenuti 
da trošak liječenja ovakvih pacijenata u Izoli ne bi bio ništa skuplji od liječenja u Rijeci ili Puli, 
ako uzmemo u obzir ugovorene cijene HZZO-a bez njihovog uobičajenog popusta za svoje 
osiguranike. Stoga moli Ministarstvo zdravstva RH, a HZZO da financira liječenje u Splošnoj 
bolnici Izola za navedenu grupu pacijenata izabranih po strogim kriterijima protokola. Jednako 
kvalitetne i sveobuhvatne zdravstvene usluge moraju biti dostupne svim hrvatskim građanima. 
 
CINZIA POČEKO KRANJEC, IDS, navodi da se Nova bolnica oprema novim uređajima, 
raspisuju se tenderi, ali isti prema saznanjima traju unedogled. Najjeftinija ponuda nije i 
najkvalitetnija. Činjenica je da za određene specifične uređaje ne postoji na tržištu veliki broj 
ponuditelja koji se uloženim žalbama na tender međusobno sukobljavaju, a time odugovlače 
proces same nabave i otežavaju primjene i stavljanje u funkciju samih uređaja. Primjerice, 
konkretno uređaj za mamografiju, postoji vrlo kvalitetan uređaj na kojem se rade sve studije, 
ali zbog postupka žalbi, proces nabave traje godinu dana. 
Pri korištenju kriterija ekonomski najpovoljnije ponude, naručitelj može osim cijene uzeti u 
obzir i druge kriterije poput kvalitete, roka isporuke, a svakom odabranom kriteriju naručitelj 
pridaje određeni ponder koji odražava njegovu relativnu važnost u odnosu na druge kriterije. 
Svrha kriterija je odabrati ponudu koja nudi najbolju vrijednost za uloženi novac.  
Zanima je da li je raspisivanje tendera u nadležnosti bolnice, Ministarstva ili nekog trećeg? 
 
IRENA PERUŠKO, IDS, pozdravlja sve prisutne, posebno dr. Plazonića i sve uvažene goste. 
Danas smo čuli jako puno informacija koje su često tema na sjednicama Skupštine. Ono što 
želi naglasiti je par zaključaka koje smo danas čuli. Naša se Županija brine o izgradnji škola, 
brine se o motivaciji, o kadru, ulaže financijska sredstva i otplaćuje kredite kao niti jedna 
županija u Republici Hrvatskoj. Kao što je kolegica Radolović rekla, u druge županije odlaze 
naši novci, ljudi odlaze u druge županije da bi stekli osnovnu medicinsku njegu, a silni novci 
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iz proračuna Istarske županije se ulažu u resurse, infrastrukturu, čak i kadrove, iznad 
standarda, iz proračuna, od poreznog novca naših poreznih obveznika. Zabrinjavajuća je 
činjenica da i uz plaćanje nadstandarda i odvajanje dodatnog novca, iako ova Županija najviše 
u Republici Hrvatskoj odvaja novaca za socijalnu skrb i zdravstvo, i dalje nije dosta. Da li su 
nam potrebne tolike specijalističke klinike u Republici Hrvatskoj, u Istri, za naše stanovništvo 
koje to ne može platiti jer je usluga preskupa. Kadar nam odlazi na bolje uvjete rada, vjerojatno 
i bolje plaće. Gradimo zgradu nove bolnice, ulažemo u infrastrukturu, nabavljamo vrhunsku 
opremu, a onda nema tko u bolnici raditi, a s druge strane naši se ljudi nemaju gdje liječiti. 
Istra je već više od 20 godina u borbi za dobiti najosnovnije. Mi sada gradimo zgradu Nove 
bolnice u koju trebamo dovesti opremu, imamo problem s kadrom. Osobno je jako zabrinuta 
znajući da 800 milijuna kuna godišnje odlazi u Proračun Republike Hrvatske od turističke 
sezone od koje mi živimo, a naplaćujemo strancima 75% cijene zdravstvenih usluga, imamo 
zdravstveno osiguranje koje daje limite koji nisu dovoljni i zbog čega se generiraju silni gubici, 
zbog čega se demotivira kompletan sustav zdravstva. Danas je tim iz bolnice pokušao 
prikazati poprilično kritičnu situaciju u zdravstvu u ovoj zemlji.  
Da li ministar zna da se to dešava, da li je Ministarstvo zdravstva RH svjesno činjenice da nam 
je HZZO kako generator problema tako i kreator zdravstvene politike?  
Što se treba, što se misli i može poduzeti za situaciju koja nas sutra čeka u Novoj bolnici? Jer 
bez obzira što je nova, mi ćemo imati stare probleme. 
 
PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje riječ prim. dr. Plazoniću, zatim ravnateljici Hrstić da 
odgovore na postavljena pitanja. 
 
prim. dr. PLAZONIĆ navodi da je upoznat s elaboratom o razlozima i principu rada budućeg 
Medicinskog fakulteta u Puli. Činjenica je da su dekani Medicinskih fakulteta RH na njihovom 
sastanku dali negativno mišljenje glede otvaranja Medicinskog fakulteta, osobno nije ni 
očekivao drugačije mišljenje i rješenje. Smatra da na osnovu svih pretpostavki i elaborata koje 
je čitao i obzirom na činjenicu da danas u zapadnoj hemisferi, najvećim dijelom zapadne 
Europe, Amerike i Kanade, nedostaje zdravstvenih djelatnika u svim strukturama i to je jedno 
od najtraženijih zanimanja danas, tako da mi imamo itekako razloga da još uvijek povećavamo 
broj naših studenata koji završavaju medicinski fakultet. Navodi primjer, kada je on upisivao 
1971. godine medicinski fakultet u Rijeci, upisalo se 120 studenata, a puno godina kasnije 
kada je njegova kćer upisivala taj isti fakultet, također se upisao isti broj, 120 studenata. 
Međutim ako uspoređujemo broj zaposlenika tada 1971. i sada, broj zaposlenika je četiri puta 
veći nego onda.  
Četiri medicinska fakulteta koje mi danas imamo sami sebi su dostatni, oni se na taj način 
osiguravaju u svom svakodnevnom radu, a činjenica koja je danas prisutna da naši mladi 
završeni liječnici nisu u stanju uključiti se odmah u proces zdravstvenog rada. Zato postoji 
čitav niz i prigovora i prijedloga mladih liječnika za dodatno stažiranje i dodatne edukacijske 
programe na kojima bi se učile kompetencije koje njima po europskim standardima ne 
pripadaju, jer s Europskom unijom smo se dogovorili kad smo potpisivali te Ugovore, da će 
nam šesta godina koja je nekad bila godina stažiranja, ući u edukacijsku godinu medicinskog 
fakulteta, gdje će studenti naučiti kompetencije za uključivanje u svijet rada. Nažalost to se 
nije dogodilo, tako da studenti sa nekih fakulteta kažu da su spremni za svijet rada, neki drugi 
sa drugih fakulteta kažu da nisu spremni. To je tipično za nas, da postoji jedna velika disperzija 
raznih mišljenja, promišljanja i zaključaka. Osobno smatra da medicinski fakulteti moraju biti 
takvi da omoguće studentima i da ih osposobe da se bave modernom medicinom čim završe 
fakultet. 
Osobno daje svestranu podršku otvaranju medicinskog fakulteta u Puli, pogotovo što mi 
možemo prijeći na jedan drugi način promišljanja, a to je da možemo zarađivati, otvaranjem 
medicinskog studija na talijanskom jeziku, na engleskom jeziku i na taj način dobivati 
određena financijska sredstva od tih studenata. Na taj način se može fakultet dobrim dijelom 
sam financirati. 
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Apsolutno podržava otvaranje Medicinskog fakulteta u Puli između ostalog i zato što će ti 
studenti u Novoj bolnici, s novom opremom imati prilike gledati kako se to radi u 
najsuvremenijim tehničkim i ostalim uvjetima rada u bolničkom segmentu. 
Što se tiče pitanja oko liječenja u izolskoj bolnici, navodi da je veliki dio radnog vijeka radio u 
nekom obliku hitne medicine, počeo je u Poreču kao liječnik hitne medicine, bio šef intenzivne 
njege u KBC Rijeka, šef kardiološkog laboratorija itd., i ta hitnoća je bila nekako njegov životni 
put i suputnik s kojim je stalno dolazio u kontakt. Krajem ovog mjeseca proslavit će se petnaest 
godina formiranja Mreže RH za primarnu koronarnu prevenciju kod bolesnika s akutnim 
srčanim infarktom. U toj Mreži, Rijeka je centar za ovaj segment našeg teritorija. Navodi da 
ima na stotine pacijenata iz Istre koji se liječe od infarkta. Nije u pitanju samo infarkt, već tu 
se mogu pružiti i drugi endovaskularni zahvati koji su od životne važnosti, za razliku od bolnice 
u Izoli koja to ne može. Nije upoznat dovoljno s mogućnostima rada bolnice u Izoli, jer oni bi 
morali imati standarde najmanje kao Rijeka, da bismo mi naše pacijente mirne savjesti slali 
tamo. Kardiološki laboratorij u Rijeci ima preko 4000 dijagnostičko interventnih zahvata 
godišnje i mi smo na prvom mjestu u Hrvatskoj. Jedino nešto malo ispod nas je specijalna 
Klinička bolnica za kardiovaskularne bolesti Magdalena u Krapinskim toplicama. Prema tome 
imamo centar koji je daleko najrazvijeniji i koji ima najviše iskustva, najškolovaniji kadar i kako 
onda dozvoliti da pacijenti odlaze u Izolu. Ono što je najvažnije za ishod svakog životno 
ugroženog bolesnika, je njegovo adekvatno zbrinjavanje u trenutku dolaska medicinskog tima. 
Sve ostalo je manje važno, odnosno imamo određeni vremenski period koji se može tolerirati, 
ali ako prvi korak nije dobro napravljen, onda je smrtnost velika, bez obzira u kojem vremenu 
dopremimo pacijenta u bolnicu.  
Smrtnost pacijenta sa koronarnim incidentom, u prvih sat vremena je 50% i svi oni koji stignu 
do zdravstvene ustanove su drugih 50%. Iznenadna srčana smrt je jedna od prvih 
manifestacija koronarnih bolesti. Kada dođemo do pacijenta koji ima koronarni incident, ono 
što je najbitnije je adekvatno ga zbrinuti u trenutku postavljanja dijagnoze, i zatim dopremiti 
do najbližeg laboratorija gdje će mu se pružiti definitivno zbrinjavanje. Navodi primjer jednog 
pacijenta iz Australije koji je tu na taj način zbrinut, kojemu je spašen život i kojemu je liječnik 
u Australiji rekao da tamo, obzirom na udaljenost do najbližeg laboratorija, to ne bi bilo 
moguće. Prema tome nisu baš ni te razvijene zemlje tako dobre kao što mi na prvi pogled 
mislimo. 
Navodi da aparat angiokardiograf koji ćemo dobiti u pulsku bolnicu, će biti najsuvremeniji 
aparat koji u ovom trenutku postoji u svijetu. Raditi na njemu je itekako veliko zadovoljstvo i 
pruža najbolje podatke za sigurnost i ishod interventnih zahvata. Ne zna da li takav aparat 
postoji u Izoli. U Rijeci postoji stalna služba za interventnu kardiologiju koja je odmah spremna 
za prihvat pacijenata, i tako se radi već 15 godina. Ono što je bitno naglasiti da se kompletna 
hitna služba iz Istarske županije itekako dobro izeducirala za prijevoz i transport takvih 
bolesnika, što je u početku bio najveći problem, jer su se u početku bojali transportirati 
bolesnika s akutnim infarktom u roku sat vremena od nastanka incidenta do bolnice. Sada će 
takav aparat biti i u Puli, prema tome sat i pol vremena dolaska do Pule će biti dostatan, jer 
se pokazalo da u tom vremenu ne dolazi do nikakvih bitnih posljedica u ishodima liječenja 
bolesnika s akutnim infarktom. 
Pošto smo među prvih pet zemalja u Europi, a Slovenija nije, po rezultatima liječenja akutnog 
koronarnog incidenta, ne zna baš da li bi nam netko drugi tu bio dostupniji ili bolji nego mi. Mi 
spadamo u tamno plavo područje, još četiri najrazvijenije zapadne zemlje su na identičnom 
broju kao i mi, imamo preko 600 intervencija na 100.000 stanovnika godišnje, što je fantastičan 
rezultat. Ta mjera će nam koristiti i za druge neurovaskularne probleme, a i već nam sad 
koristi. Kod neurovaskularnih incidenata ne može svatko raditi tromboektomiju u glavi, za to 
treba i specijalizirana ekipa, aparatura i operater koji to zna napraviti. Tako se radi sa 
koronarnom bolešću, sa bolestima aorte i svim endovaskularnim incidentima, a također i sa 
čestom plućnom tromboembolijom koja se rješava najsuvremenijim metodama 
tromboaspiracije koje postoje u svijetu. Ako smo mi postigli svjetski standard i na vrhu smo, 
navodi da on osobno se ne bi išao liječiti u izolsku bolnicu. 
Što se tiče tzv. „zlatnog sata“ navodi da to više ne postoji, nego je to „tri puta dvadeset“. Zlatni 
sat je nešto što je bilo u početku, mi danas imamo druge metode, kad dođe pacijent s 
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koronarnim incidentom, njemu se daje odmah na licu mjesta lijek što se nekad nije davalo, za 
kojeg treba čekat sat do sat i pol da počne djelovati, pa je onda i intervencija postavljanja 
stentova puno sigurnija bez mogućnosti tromboze. 
Svi moramo biti svjesni da medicina toliko stravično brzo napreduje da je nju vrlo teško pratiti 
samo u jednom malom segmentu. Za deset godina 80% kirurških operacija obavljat će se u 
jednodnevnoj kirurgiji, pa ako se grade bolnice, neće se graditi bolnice koji primaju sto 
pacijenata, jer neće biti razloga za smještaj tih sto pacijenata na te odjele. Sve danas ide ka 
endovaskularnoj i endoskopskoj terapiji, i mi radimo bolnice za narednih trideset godina i te 
parametre moramo uzeti u obzir i inkorporirati u naše planove. Mi moramo razmišljati o nekim 
drugim stvarima, a to je da će za 15 godina biti 30% povećanja bolesnika sa malignim 
bolestima i to je problem na kojem treba već sada početi žestoko raditi. Vezano za to navodi 
podatak kako se na preventivne preglede u Hrvatskoj za rak kolona, odaziva samo 10% 
pacijenata, a danas je pet njegovih prijatelja umrlo od karcinoma kolona, drugih pet od 
karcinoma gušterače. Trebamo se tu disciplinirati i napraviti ono što stalno naglašava, a to je 
da ne može naš građanin biti konzument zdravstvenih usluga, već mora biti aktivni sudionik. 
U zapadnom svijetu zdravstveno osiguranje se plaća kod privatnih osiguranika na osnovi rizika 
koji oni procijene za njegov zdravstveni status. Tko je u visokom riziku plaća i visoko 
zdravstveno osiguranje, kod nas toga nema. Mi imamo solidarno plaćanje zdravstvenog 
osiguranja. Čovjek mora biti aktivan u unapređenju i očuvanju svoga zdravlja. To je ono čemu 
trebamo svi težiti. 
Što se tiče specijalizanata, sada smo u jednoj žestokoj fazi promjene planova, pa će se i taj 
pravilnik mijenjati i prilagoditi da bude primjenjiv u ovim našim uvjetima. 
 
doc.dr.sc. IRENA HRSTIĆ, ravnateljica OB Pula, odgovara na pitanje oko fakturiranja 
zdravstvenih usluga. Ono što je ključno i što često pričamo, to je da je jedno ono što se izvrši, 
drugo ono što se plati, ugovaranje sa HZZO-om je jednostrano ugovaranje, pa se to ne zove 
ugovor, nego se nažalost zove „potpiši ili ostavi“. 
Što se tiče pitanja oko fakturiranja, 2015. kad je bio početak sanacije, postojao je fiksni limit, 
30% je bilo varijabilno, govorilo se o ladici niveliranja, i onda je bio najveći problem u našoj 
zapadnoj regiji što je ladica niveliranja podrazumijevala da ako ste vi napravili više, trebalo je 
da ustanova koja vam je najbliže napravi najmanje, pa da dobijete taj dio, mi smo u regiji gdje 
su i Rijeka i Pula radile dobro i Pula nije na kraju dobila taj ostatak,  ali je dobila barem dio. 
KL smjernice su smjernice za lijekove koji se smiju davati samo na klinikama. Ono što je 
nepravda u trenutnom pravilniku HZZO-a je da određeni lijekovi se smiju davati samo u 
klinikama neovisno o tome gdje pacijent živi. Najveće „prokletstvo“ pulske bolnice je što ima 
predznak OB. Dakle bolnica radi sve, ali i dalje je OB, što će se osnivanjem Medicinskog 
fakulteta promijeniti. Pulska bolnica spada u bolnicu 2. kategorije, podsjeća da je Master 
planom bolnica bila kategorizirana kao bolnica regionalnog značaja, pa je onda ministar rekao 
da je subregionalna, čime nas je ustvari htio unaprijediti. Ono što je bolnica napravila, društvo 
za onkologiju i Upravno vijeće pulske bolnice je da je poslan upit HZZO-u da nas izuzme od 
tog pravila, ali do danas nije dobiven odgovor. Smatra da ljudi koji boluju od malignih bolesti 
trebaju dobiti uslugu najbliže svom domu, a ne daleko od svojih. Na tome treba definitivno 
raditi. 
Što se tiče preraspodjele sredstava iz državnog proračuna, kada se nađu sredstva na kraju 
godine, Uprava je postavila pitanje u nekoliko navrata ministarstvu, na koji način se 
kategorizira, koliko tko dobije postotak, pa dobivamo šture odgovore, nešto se govori o 
izvršenju, nešto o čuvenoj „gravitaciji“ i ono što je žalosti je to što su naše izvršenje i gravitaciju 
gledali u trenucima kada gradimo bolnicu, što smatra izuzetnom nepravdom. Kao što smo 
prije vidjeli u izlaganju dr Fedela, mi smo usprkos gradnji nove bolnice pružali usluge i napravili 
smo jako puno u uvjetima u kojima smo radili. 
Ne zna zašto nema nikoga iz HZZO-a. Prošle godine u devetom mjesecu bila je jedna radna 
sjednica Povjerenstva za gradnju bolnice gdje je bio i ministar i ravnatelj HZZO-a, također i 
Župan gdje je bilo dogovoreno da ćemo otići na sastanak sa HZZO-om, pričati o bolnici, 
uredno smo poslali upit ali nije dobiven poziv na sastanak. 
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Što se tiče specijalizanata, kao što je odgovorio i prim dr. Plazonić, ići će se u izmjenu 
pravilnika. 
Ono što je problem je da specijalizanti kod nas rade jednu petinu, a mi bi voljeli da je to pola, 
ako ne dvije trećine vremena, a ako budemo imali medicinski fakultet bit će to više od 80%. 
Vezano za pitanje oko bolničkih zgrada, već je rečeno da je dio zgrada predano Sveučilištu 
na upravljanje, bolnici ostaje u vlasništvu zgrada psihijatrije i zgrada zaraznog, zatim zgrada 
gdje je sada ambulanta vanbolničke hitne, citologija i poliklinika ORL. Bolnica nije ta koja 
odlučuje o namjeni zgrada, već može samo predložiti. Ono o čemu se razmišlja i o čemu se 
je razgovaralo je da možda ne bi bilo loše razmišljati o dječjem vrtiću, za zdravstvene 
djelatnike i za sveučilište, da jedna zgrada budu mali apartmanski stanovi gdje bi se mogli 
smjestiti stručnjaci koji privremeno dolaze raditi. Sve je još u povojima i počelo se sa 
Županijom razgovarati o željama i potrebama, a sigurno bi trebalo napraviti i studiju isplativosti 
da se ne ulaže u nešto što nije potrebno. 
Vrlo važno pitanje je bilo oko mamografa, bolnica radi sve natječaje oko nabave opreme, javna 
nabava je pod ingerencijom bolnice. Radi se na način da se izabire ekonomski najpovoljnija 
ponuda, znači ne i najjeftinija. Natječaj traje godinu i pol dana i još nije riješen zbog dežurnih 
žalitelja. Mi forsiramo apsolutno ono što struka nalaže i ono što pacijenti zaslužuju, Uprava ne 
stvara problem. Nastoji se nabaviti uređaj na koji se može najtočnije, najispravnije i 
najsavršenije postavljati dijagnoza.  
Što se tiče fakturiranja zdravstvenih usluga strancima, ispravlja prethodno rečeno, a to je da 
stranci plaćaju samo 25% usluge a 75% imaju popusta, isto kao hrvatski građani, što pod hitno 
treba mijenjati. Naša želja je da stranci plaćaju cijenu HZZO-a i onda bi to mogla biti dodana 
zarada ustanovi. 
Subvencioniranje za stanovanje je krenulo, za sada postoje dva zainteresirana iz pulske 
bolnice, iz doma zdravlja, iz hitne službe i iz vanbolničke hitne. 
Što se tiče bolnice na sjeveru navodi da u Umagu postoji prilično zadovoljavajuće opremljena 
ambulanta hitne medicine. Postoji i pojačanje  specijalističke konzilijarne službe, i pedijatri i 
urolozi, i nekad dok je bilo više kadra su išli i psihijatri, dolaze kontinuirano i pruža se usluga. 
Pitanje je što se podrazumijeva pod terminom dnevne bolnice, koja podrazumijeva i 
intervencije. Primjerice ako radite terapiju, terapijsku proceduru npr. skida se polip debelog 
crijeva, gdje su moguće i komplikacije, primjerice krvarenje. Ako se zahvat radi u dnevnoj 
bolnici, u blizini treba biti bolnica gdje se može liječiti potencijalna komplikacija., tako da možda 
termin „dnevna bolnica“ nije adekvatan. Ispred bolnice Pula postoji odgovor Ministarstvu 
zdravstva da smo mi spremni, o tome se razgovaralo i sa dr. Ivančićem ravnateljem Istarskih 
domova zdravlja, jer smatra da ljudi na terenu najbolje znaju gdje i što je potrebno. Ne treba 
prejudicirati gdje nešto napraviti, treba razmisliti kako neke manjkavosti otkloniti, kao što smo 
pričali o dostupnosti hitne službe u Bujama, i treba se samo dogovoriti  se što će se napraviti. 
Daleko od toga da bi itko ikada rekao da nešto ne treba napraviti. 
Navodi da u ovih 25 godina koliko radi u struci, medicina se jako promijenila, rak više nije 
bolest od koje se umire, rak je postao kronična bolest, pacijenti dugo žive i trebalo bi revidirati 
na koji način pružati zdravstvenu uslugu. 
 
prim. dr. ŽELJKO PLAZONIĆ pojašnjava da je termin dnevna bolnica dio bolničkog sustava. 
To je dnevna bolnica zato što ima servis svih mogućih specijalističkih struka iz te bolnice u 
svakom trenutku. Ne može se graditi dnevna bolnica kao izolirani segment zdravstvenog 
sustava, to ne postoji. Razgovarao je sa kolegama iz Umaga da ide tamo i da na licu mjesta 
vidi što građani imaju, da se vidi što nedostaje, da se to nabavi da bi svaki građanin imao 
adekvatnu zaštitu 24 sata dnevno. Ako fali radiološki aparat koji ima mogućnost komunikacije 
sa zdravstvenim centrima, onda treba kupiti takav aparat koji će tamo slikati pacijenta, a sliku 
može očitati netko u Rijeci ili Puli. Prema tome, ne treba u svakom centru biti radiolog, bitno 
je imati takav aparat koji tako nešto omogućava.  
Druga stvar je opskrbiti sve gradove i manje centre sa hitnim laboratorijskim pretragama od 
životne važnosti. Ako se imaju hitni nalazi može se selekcionirati životno ugrožene pacijente 
od onih koji to nisu. Takvi aparati nisu nešto što se može jednostavno kupiti, trebaju se nabaviti 
od ovlaštenih distributera, ovlašteno kontrolirani, postoji test koji provjerava točnost podataka 
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koje takav aparat daje. Nedavno smo imali prilike čuti na televiziji da nam hitno treba aparat 
za određivanje CRP-a, međutim CRP nije nalaz koji je od životne važnosti. Ako neki liječnik 
nije u stanju kliničkim pregledom ustanoviti da je netko u upalnoj fazi bolesti, onda neka „objesi 
diplomu o klin“ i neka ide „kopati kanale“.  
Navodi da je u Ministarstvu postavljen za predsjednika povjerenstva za nabavu helikoptera za 
hitnu medicinsku službu. Do sada je postojala jedan velika plejada svih mogućih doktora i 
predsjednika tih povjerenstava koji su se izmijenili, ali ništa se nije napravilo. Sada smo se 
uspjeli dogovoriti sa jednim drugim resornim ministarstvom da se ide u nabavu helikoptera za 
hitnu medicinsku službu. Nabaviti helikoptere  je najmanji problem, za to treba samo novac, 
ali je problem staviti ih u funkciju. U taj projekt treba uključiti čitav niz ministarstava, a znamo 
da kad imamo više od jednoga ministarstva, svaka odluka koja se donosi itekako je 
komplicirana, a tu treba to odraditi pet ministarstava. Međutim, održani su sastanci na kojima 
je svakom predstavniku od tih pet ministarstava podijelio zadatke koje trebaju izvršiti do 
određenog roka i onda će se krenuti ubrzanim tempom rješavanju tog gorućeg problema za 
naš turizam, za naše građane na cijelom teritoriju Republike Hrvatske.  
Što se tiče pitanja oko lijekova za kliničku upotrebu, činjenica je da se neka terapija mora 
davati u visokospecijaliziranim ustanovama, gdje su pristupi davanja te terapije specifični. 
Međutim, moramo raditi na tome da neki lijekovi koji se mogu davati na nižim strukturama 
zdravstvenog sustava, da se to omogući. Moramo oformiti centralizirani način brze 
dijagnostike i određivanja specifične terapije za neke maligne bolesti i u tome moramo ići 
snažno naprijed primjenjujući farmakogenomiku. Daje primjer davanja lijeka spinraze koja se 
daje u leđnu moždinu npr djetetu od dvije godine, i ne može svatko to raditi, to je rezervirano 
za visoke centre koji to rade često i imaju specijaliziran i kadar. 
 
ŽUPAN navodi što se tiče mjera oko stambenog zbrinjavanja, vidljivo je već u prijedlogu 
zaključaka, još 27.4. 2018. godine znajući kakva je situacija oko kadrovskih pitanja, donio je 
jedan dokument koji se zove Program mjera za osiguravanje potrebnih ljudskih resursa u 
zdravstvenim ustanovama čiji je osnivač Istarska županija koji ima cijeli niz vrlo konkretnih 
mjera koje želimo provesti kako bi deficitaran kadar ostao ili došao u našu Opću bolnicu. Taj 
Program mjera ima četiri osnovne točke. Prvo je pomoć u rješavanju stambenog pitanja, drugo 
područje izmjena pravne regulative, treće poboljšavanje uvjeta rada i četvrto je povećana 
dostupnost školskog i stručnog usavršavanja. 
Ono što treba reći od tih područja dvije su točke već u aktualnoj primjeni i sa po 200.000 kuna 
prisutne su u našem Proračunu. Prva mjera je sufinanciranje kamata a drugo je sufinanciranje 
dijela stanarine za deficitarne kadrove. Iz tog razloga, iz ovog mjesta poziva sve koji misle da 
mogu iskoristiti bilo koju od ovih mjera, da se uključe. Poziva i vijećnike da ukoliko bude 
potrebno u Rebalansu „podebljati“ brojke da ih „podebljamo“, ali da naravno vodimo brigu o 
tome da čim više kvalitetnih ljudi dođe i ostane raditi u našu Opću bolnicu. 
Iz tog razloga ove dvije mjere su krenule i stoga je i ovaj prijedlog Zaključka i predložen i 
vjeruje da će kao takav biti i usvojen na današnjoj sjednici. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje svima koji su sudjelovali u raspravi. Čita Zaključak. 
 

ZAKLJUČAK  
o prihvaćanju izvješća o poslovanju i izgradnji Opće bolnice Pula 

 
I. 

Utvrđuje se da je Opća bolnica Pula podnijela izvješće o poslovanju te izgradnji i opremanju 
nove Opće bolnice Pula, koje se sastoji od sljedećih dokumenata: 

1. Izvještaj o medicinskom radu za razdoblje siječanj-prosinac 2018. godine, 

2. Analiza i ocjena financijskog stanja s prijedlogom mjera za otklanjanje uzroka 

nastanka negativnog poslovanja, 

3. Ljudski resursi Opće bolnica Pula, 

4. Projekt gradnje i opremanja Nove bolnice u Puli, 
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5. Financijsko izvršenje projekta „Nova bolnica“ u Puli“, 

6. Financijsko izvješće za 2018. godinu. 

II. 

Na temelju informacija iz izvješća u točki I. ovog Zaključka, donose se sljedeći zaključci: 

1. Poziva se Hrvatski zavod za zdravstveno osiguranje da u što skorije vrijeme izvrši novu 

valorizaciju medicinskog izvršenja zdravstvenih usluga u Općoj bolnici Pula na način 

da se omogući ugovaranje vrste i broja zdravstvenih usluga sukladnih epidemiološkim 

potrebama stanovnika Istarske županije te plaćanje pruženih i opravdanih 

zdravstvenih usluga u punom opsegu, odnosno da se utvrdi i ugovori novi 

zadovoljavajući mjesečni i godišnji limit.  

2. Poziva se Ministarstvo zdravstva Republike Hrvatske da izmjenom propisa omogući 

ostvarivanje dodatnog prihoda Općoj bolnici Pula i drugim zdravstvenim ustanovama 

u Republici Hrvatskoj na način da se usluge pružene inozemnim osiguranicima 

naplaćuju po realnom cjeniku Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje te da se 

dopusti primjena onkološke imunoterapije u Općoj bolnici Pula. 

3. U sklopu rješavanja kadrovskih potreba Ministarstvo zdravstva treba pristupiti reviziji 

programa stručnog usavršavanja liječnika na specijalizaciji uz omogućavanje 

odrađivanja dijela staža u matičnoj bolnici. 

4. Uz stambeno zbrinjavanje u smislu subvencioniranja stanarine odnosno kamate za 

stambene kredite zdravstvenim radnicima deficitarne struke, potrebno je zajednički 

pristupiti i gradnji stambenih objekata s više stambenih jedinica za potrebe 

zdravstvenih radnika, uz sudjelovanje Ministarstva zdravstva RH, Istarske županije te 

gradova i općina u Istarskoj županiji. 

5. Potrebno je maksimalno se angažirati u postupku osnivanja Medicinskog fakulteta pri 

Sveučilištu u Puli, čime će se znatno doprinijeti osiguranju potrebnih kadrova, ali i 

prerastanju Opće bolnice Pula u kliničku zdravstvenu ustanovu. 

6. Potrebno je zatražiti od Ministarstva zdravstva i Ministarstva financija pokretanje 

aktivnosti za žurno osiguranje dodatnih financijskih sredstava za potpuno opremanje i 

dovršenje Nove bolnice u Puli s ciljem dobivanja tehničko-tehnološki suvremene 

zdravstvene ustanove. 

 
Nakon provedenog glasanja Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO donosi  
 

ZAKLJUČAK  
o prihvaćanju izvješća o poslovanju i izgradnji Opće bolnice Pula 

 
PREDSJEDNIK još jedanput zahvaljuje prim dr. Plazoniću, ravnateljici Hrstić i cijelom timu iz 
Opće bolnice Pula. Navodi da smo danas imali dobru edukaciju oko nekih stvari i zahvaljuje 
na tome. 
 

AD – 4 
Prijedlog Zaključka  

o donošenju prijedloga Mreže hitne medicine u Istarskoj županiji 
  

 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb IŽ, 
Prijedlog ove mreže hitne medicine našao se na dnevnom redu sukladno zahtjevu Zavoda za 
hitnu medicinu koji je posebnim dopisom zatražio da predstavničko tijelo jedinice regionalne 
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samouprave najkasnije do 10. travnja dostavi svoje mišljenje. Podsjeća da je Mreža hitne 
medicine u Istarskoj županiji utvrđena 2012. godine i usprkos višestrukim zahtjevima za 
povećanjem broja odobrenih timova do sada se to nije promijenilo. U isto vrijeme u Republici 
Hrvatskoj ukupan broj timova u hitnoj medicinskoj službi povećan je za oko sto novih timova. 
Istarska županija je od samog početka primjene ovakvog sustava hitne medicine bila suočena 
sa brojnim teškoćama i nedostacima koji su prvenstveno povezani s objektivnim okolnostima 
u Istarskoj županiji, a to je već ovdje prije spomenuta udaljenost od opće bolnice, velikim 
brojem malih i raštrkanih naselja, povećanim brojem ljudi tijekom turističke sezone, pa je 
regionalna i lokalna samouprava vrlo brzo preuzela sufinanciranje dodatnih timova i kadrova 
u hitnoj. Ono što ovim zahtjevom predlažemo i tražimo je reguliranje onog statusa koji je već 
prethodno iskušan. Tražimo povećanje Tima 1 u Ispostavi Umag gdje ionako već ubacujemo 
deset dodatnih liječnika, a u drugim ispostavama tražimo Timove 2, to su timovi bez liječnika, 
a sastoje se od prvostupnika sestrinstva i tehničara, očekujući da će zapravo kako je i 
najavljeno, uskoro biti riješeno pitanje njihovih kompetencija i nadležnosti za ono što mogu na 
terenu obavljati. Ovaj Zahtjev je obrazložen pokazateljima koje je i primarijus Plazonić 
spominjao. Naš Zavod za hitnu medicinu napravio je ogroman iskorak u odnosu na početak 
svog rada u postotku uspješnog oživaljavanja na terenu sa 2% na 24,7% u 2018. godini. 
Međutim kada se radi o vremenu da naši timovi stignu u roku od 10 minuta u urbanom, 
odnosno 20 minuta u ruralnom području tu su slabiji rezultati. Ta mogućnost da se pacijent u 
roku tzv. „zlatnog sata“ doveze u zdravstvenu ustanovu, smanjuje se sa udaljenošću od 
najbliže bolnice. Osim ovog povećanja timova, tražimo, sukladno onome što smo čuli u 
prethodnoj raspravi, je uspostava hitne helikopterske medicinske službe. Također želimo da 
se razmotri mogućnost liječenja životno ugroženih pacijenata u Općoj bolnici u Izoli. 
 
PREDSJEDNIK otvara raspravu po Klubovima. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS, navodi da Pula trenutačno nema ambulantu 
hitne medicinske pomoći, svi pacijenti se usmjeravaju na hitni bolnički trakt, što je apsolutno 
nedopustivo U Proračunu smo prošle godine izdvojili još 615.000 kuna. Mišljenja je da se sa 
Županijskim Zavodom napokon treba dogovoriti da se ponovno uspostavi ona ambulanta hitne 
medicinske pomoći i da na hitni bolnički trakt zaista dolaze isključivo hitni pacijenti. Budući da 
smo danas naučili puno novih stvari, smatra da u našim materijalima treba ispraviti izraz „zlatni 
sat“. Ono što još želi pitati primariusa Plazonića i docenticu Hrstić je što oni misle o tzv 
„paramedisima“, koji već desetljećima funkcioniraju u sustavima Zapadne Europe. Oni nisu 
niti liječnici niti medicinske sestre, odnosno tehničari, oni su usko educirani za preuzimanje 
pacijenata i stabilizaciju do dolaska u bolnicu. Mišljenja je da je to daleko jeftiniji i učinkovitiji 
sustav i pita što bi se u našoj zakonskoj regulativi trebalo promijeniti da se uspostavi jedan 
takav sustav, gdje bi imali hitni prijem gdje bi mogli sufinancirati opremu iz Europske unije, 
kao što smo sada sufinancirali dnevnu bolnicu sa 38,5 milijuna kuna, te da usko specijalizirani 
kadar preuzima pacijente i stabilizira ih do dolaska u bolnicu. 
 
VILI ROSANDA, Klub IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, navodi da smo danas puno pričali o 
potrebi reforme hitne pomoći za koje, kako doznajemo vrijeme je bilo već 2013. godine. Apelira 
na Vladu da se omogući povećanje jedinica koje tada nije odobreno. Istarska županija s 
jedinicama lokalne samouprave od 2013. do danas kontinuirano sufinancira hitnu pomoć sa 4 
milijuna kuna. Problem „zlatnog sata“ ili „tri puta dvadeset“ kažu da je zbog specifičnosti našeg 
područja, okruženi smo morem, nemamo baš puno susjeda, ne postoji mogućnost intervencija 
iz susjednih županija. Jedan dio Istre je poprilično udaljen od bolnice, a specifični smo i zbog 
velikog broja turista tijekom turističke sezone. Iz godine u godinu traži se konkretno povećanje 
timova, što još uvijek nismo dobili, barem ne u onom obimu koji očekujemo. U nekim drugim 
županijama je to povećanje ostvareno i uspjeli su dobiti ono što su tražili. Pita primariusa 
Plazonića da li postoji šansa da Istra dobije od strane Ministarstva sustav koji će zadovoljavati 
sve kriterije. 
Ono što je dobro i želi istaknuti, je činjenica da smo uspjeli podići postotak uspješnih 
oživljavanja sa 2-5%  na 24%. 
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PREDSJEDNIK zaključuje raspravu. 
 
prim. dr. PLAZONIĆ navodi da je hitna medicinska služba, služba koja zbrinjava hitna stanja 
u medicini. U Hrvatskoj naše statistike govore da od 100% pacijenata koji su prošli kroz hitnu 
službu, 70% njih nije zahtijevalo hitnu medicinsku pomoć, dok 30% njih je tu pomoć 
zahtijevalo. Taj odnos u zemljama Europe, npr. U Njemačkoj je 90% pacijenata zahtijevalo 
hitnu medicinsku pomoć a 10% nije. U Americi su ti postoci još gori, ako se javite u hitnu zbog 
temperature, nećete to tako lako platiti. Kod nas je situacija takva da mi zloupotrebljavamo 
ono što nam je sustav dao, jer ako nama hitna služba ode negdje na intervenciju kod bolesnika 
koji nije hitno ugrožen i ne zahtijeva hitan tretman to znači da u sistemu solidarnosti može 
nastradati neki pacijent kojemu je doista potrebna hitna pomoć. Prvo što moramo svi zajedno 
napraviti je to da se počnemo solidarno ponašati, da ne zloupotrebljavamo ono što nam je 
sustav kao takav dao, da ne budemo konzumenti koji nemaju mjere ni granice.  
S druge strane moramo znati da ne postoji mogućnost i nije to hitna služba koja ima u svom 
sastavu, a po tome smo specifični u Europi, liječnika, i to uvijek u principu velikim dijelom 
početnika. To ne postoji. Kada kažemo paramedis, to nama ne treba, mi imamo dobro 
educirane prvostupnike i prvostupnice koji mogu biti uz dodatnu edukaciju dijelovi timova za 
hitnu intervenciju i koji će naučiti kako se zbrinjavaju određeni profili hitnih bolesnika. Oni će 
to raditi svaki dan i imati toliko iskustva da ih niti jedan završeni mladi liječnik neće moći uopće 
slijediti u njihovom radu. Godine 1974. bio je u jednoj velikoj bolnici u Lionu u kojoj su  imali 
ekipe za hitne intervencije koji ništa drugo nisu radili, nego su bili spremni da u svakom 
trenutku da kada dođe do nekog aresta na bilo kojem odjelu te bolnice, počnu tog bolesnika 
zbrinjavati. Mi moramo krenuti prema tome, jer imamo 500 doktora u hitnoj službi koji su 
neiskorišteni, to nam je plaćeni kapital, a „plačemo“ da nemamo doktora. Moramo imati 
specijalno educirane prvostupnike i prvostupnice koji će prolaziti sve treninge, redovito 
obnavljati licence, pogotovo one koje će biti potrebne kada budemo dobili helikoptersku 
službu. To moraju biti ljudi u fantastičnoj psihofizičkoj kondiciji. Tek tada ćemo moći reći da 
smo zadovoljili sve kriterije za hitnu medicinsku službu. Oni će znati zbrinuti bolesnika s 
akutnim infarktom, jer će to praktički raditi svaki dan. Danas imamo toliko infarkta da skoro 
nema dana, a da neki nije primljen u bilo koji centar u Hrvatskoj. Time ćemo ostvariti izvrsnost 
hitne medicinske pomoći. Ali mi moramo organizirati hitnu pomoć a nam kola ne budu u 
garažama, oni moraju biti na terenu. Dispečer mora znati da ako se negdje dogodio incident 
on šalje najbliža kola bez obzira na županijske granice, što danas u našem zakonu nije tako, 
što je apsurd da sa kolima hitne pomoći ne možete prijeći županijsku granicu da bi 
intervenirali. To hitno treba u zakonu promijeniti.  
Dalje navodi da danas Istra nije siva zona u području hitne medicinske pomoći. Trebamo 
izbaciti nepotrebnog specijalistu bilo koje struke ili početnika timova, da ih stavimo da rade po 
našim domovima zdravlja, obiteljskim ambulantama, da naši liječnici obiteljske medicine 
dežuraju u domovima zdravlja subotom i nedjeljom, da pružaju usluge iz opće medicine, a 
hitna medicina mora biti na terenu. Hitna pomoć ne može biti županijska, to mora biti državna 
hitna pomoć i da je to na državnom nivou, da postoji državni dispečer koji će primati informacije 
iz svih područja Republike Hrvatske i na mjesto incidenta poslati najbliži tim. Naglašava da 
moramo biti solidarni, ne zloupotrebljavati hitnu medicinsku pomoć, a solidarnost traži 
odgovornost. Moramo napraviti odgovoran zdravstveni sustav koji će na prvom mjestu biti 
odgovoran prema bolesnom čovjeku i onda će biti financijski održiv, a ovako bacamo prema 
njegovim procjenama koje su na nivou američkih, što znači da Amerikanci imaju bolje podatke 
a mi imamo lošije podatke, 30% do 50% zdravstvenog novca u smeće. Amerikanci su priznali 
da oni bacaju 30%. 
Zahvaljujući promućurnosti našeg ravnateljstva bolnice u Puli, mi smo van nacrtnih planova i 
programa napravili heliodrom kraj bolnice za noćno slijetanje, pa ćemo nada se, vrlo brzo moći 
primati takve pacijente. 
 
PREDSJEDNIK se zahvaljuje prim. dr. Plazoniću na interesantnim izlaganjima, u ime svih 
zahvaljuje na sudjelovanju svima iz Opće bolnice Pula, te predlaže usvajanje ovog Zaključka. 
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Nakon provedenog glasanja Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO donosi  
 

Zaključak 
o donošenju prijedloga Mreže hitne medicine u Istarskoj županiji 

 
AD – 5 

Prijedlog Odluke 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije osobe u 2019. godini 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

Odluku 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije osobe u 2019. godini 

 
 

AD – 6 
Prijedlog Odluke 

o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja i rasporedu sredstava za decentralizirane 
funkcije za zdravstvene ustanove u 2019. godini 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

Odluku 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja i rasporedu sredstava za decentralizirane 

funkcije za zdravstvene ustanove u 2019. godini 
 
 

AD – 7 
Prijedlog Zaključka 

o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 
2019. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 

osnivačka prava 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

Zaključak 
o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 

2019. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 
osnivačka prava 

 
 

AD – 8 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije za gospodarsko korištenje 

pomorskog dobra na plažama u zoni TN Girandella u Rapcu 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

Odluku 
 o izmjeni Odluke o davanju koncesije za gospodarsko korištenje pomorskog dobra 

na plažama u zoni TN Girandella u Rapcu 



28 
 

 
 

AD – 9 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje trgovačkog društva Plinara 

d.o.o. Pula kod Istarske banke d.d. Umag 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Zaključak 

o davanju suglasnosti za zaduživanje trgovačkog društva Plinara d.o.o. Pula kod 
Istarske banke d.d. Umag 

 
 

AD – 10 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Bolnice za 

ortopediju i rehabilitaciju „Prim. dr. Martin Horvat“ Rovinj o dugoročnom kreditnom 
zaduženju u kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

Zaključak 
 o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Bolnice za ortopediju i 

rehabilitaciju „Prim. dr. Martin Horvat“ Rovinj o dugoročnom kreditnom zaduženju u 
kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice 

 
 
 

AD –11 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na  Odluku Upravnog vijeća Istarskih 

domova zdravlja o dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje 
projekta obnove radiološke opreme Istarskih domova zdravlja s digitalizacijom 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

Zaključak 
o davanju suglasnosti na  Odluku Upravnog vijeća Istarskih domova zdravlja o 
dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje projekta obnove 

radiološke opreme Istarskih domova zdravlja s digitalizacijom 
 
 

AD – 12 
Prijedlog Odluke o visini i obvezi plaćanja naknade za navodnjavanje za Sustav 

javnog navodnjavanja Valtura za 2019. godinu 
 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

Odluku 
o visini i obvezi plaćanja naknade za navodnjavanje za Sustav javnog navodnjavanja 

Valtura za 2019. godinu 
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AD – 13 
Prijedlog Odluke o provođenju postupka stavljanja izvan snage Prostornog plana s 

područja posebnih obilježja (PPPPO) Donji Kamenjak 
 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Odluku 

 o provođenju postupka stavljanja izvan snage Prostornog plana s područja posebnih 
obilježja (PPPPO) Donji Kamenjak 

 
 
 

AD – 14 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne zaštite na području 

Istarske županije za 2018. godinu 
 
 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Zaključak 

 o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne zaštite na području Istarske županije 
za 2018. godinu 

 
 

AD – 15 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Plana razvoja sustava civilne zaštite Istarske 

županije za 2019. godinu 
 
 

PREDSJEDNIK zahvaljuje gospodinu Stipanovu na prisustvovanju sjednici. 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

Zaključak 
o prihvaćanju Plana razvoja sustava civilne zaštite Istarske županije za 2019. godinu 

 
 
 

AD – 16 
Prijedlog Odluke o povjeravanju poslova iz samoupravnog djelokruga županije općini 

Medulin 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Odluku 

 o povjeravanju poslova iz samoupravnog djelokruga županije općini Medulin 
 
 

AD – 17 
Prijedlog Odluke o davanju ovlaštenja Županu Istarske županije za potpisivanje 

tabularne isprave za uknjižbu pomorskog dobra na k.č. br. 2495/2 k.o. Rovinj 
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Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Odluku 

 o davanju ovlaštenja Županu Istarske županije za potpisivanje tabularne isprave za 
uknjižbu pomorskog dobra na k.č. br. 2495/2 k.o. Rovinj 

 
 

AD – 18 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na promjenu sjedišta, dopunu djelatnosti i 
Izmjene i dopune Statuta Zaštitne radionice Tekop Nova Pula - Officina per la tutela 

Tekop Nova Pola 
 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Zaključak 

 o davanju suglasnosti na promjenu sjedišta, dopunu djelatnosti i Izmjene i dopune 
Statuta Zaštitne radionice Tekop Nova Pula - Officina per la tutela Tekop Nova Pola 

 
 
 

AD – 19 
Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice Muzeja suvremene umjetnosti Istre – 

Museo d'arte contemporanea dell' Istria 
 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Rješenje 

 o imenovanju ravnateljice Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte 
contemporanea dell' Istria 

 
 

AD – 20 
Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Puli 

 
PREDSJEDNIK navodi da je ovo tema gdje ima sve više problema, jer sve manje ljudi želi 
prihvatiti ovaj odgovoran posao, koji je vrlo zahtjevan i delikatan, a uz to je i slabo plaćen, te 
moramo ovdje ozbiljno vidjeti što možemo kao predstavničko tijelo Istarske županije 
poduzeti, za poboljšanje te problematike. 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
Rješenje 

 o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Puli 
 
 

 
AD – 21 

a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta OŠ Jure Filipovića Barban 

b. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole „Vazmoslav Gržalja“ Buzet 
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c. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Ivan Goran Kovačić Čepić 

d. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Juršići 

e. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole-Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole 

f. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Vladimira Nazora Potpićan 

g. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Ivana Batelića – Raša 

h. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Svetvinčenat 

i. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Tar-Vabriga-Scuola elementare Torre-Abrega 

j. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Jože 
Šurana Višnjan 

k. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Vladimira Gortana Žminj 

l. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Vitomir Širola-Pajo Nedešćina 

m. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole Joakima Rakovca Sveti Lovreč Pazenatički 

n. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Osnovne škole dr. Mate Demarin Medulin 

 
 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

a. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta OŠ Jure Filipovića Barban 

b. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole „Vazmoslav Gržalja“ Buzet 

c. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Ivan Goran Kovačić Čepić 

d. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Juršići 

e. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole-Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole 

f. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Vladimira Nazora Potpićan 

g. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Ivana Batelića – Raša 

h. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Svetvinčenat 

i. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Tar-Vabriga-Scuola elementare Torre-Abrega 

j. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Jože 
Šurana Višnjan 

k. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Vladimira Gortana Žminj 

l. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Vitomir Širola-Pajo Nedešćina 
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m. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole Joakima Rakovca Sveti Lovreč Pazenatički 

n. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 
škole dr. Mate Demarin Medulin 

 
 
 
 
 

AD – 22 
a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 

Statuta Gospodarske škole Istituto professionale Buje 
b. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 

Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole Zvane 
Črnje Rovinj, Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

c. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
Statuta Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč 

d. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole „Vladimir 
Gortan“-Scuola media superiore „Vladimir Gortan 

e. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
Statuta Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile, Pazin 

f. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
Statuta Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj-Scuola di 
formazione professionale Eugen Kumičić Rovigno 

g. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
Statuta Industrijsko-obrtničke škole Pula 

h. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti  na prijedlog 
Statuta Medicinske škole Pula 

i. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
Statuta Srednje škole Mate Blažine Labin 

j. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu 

 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

a. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Gospodarske škole Istituto professionale Buje 

b. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole Zvane Črnje Rovinj, 
Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

c. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč 

d. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“-
Scuola media superiore „Vladimir Gortan 

e. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile, Pazin 

f. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj-Scuola di formazione 
professionale Eugen Kumičić Rovigno 

g. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Industrijsko-obrtničke škole Pula 
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h. Odluku o davanju prethodne suglasnosti  na prijedlog Statuta 
Medicinske škole Pula 

i. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Srednje škole Mate Blažine Labin 

j. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu 

 
 
PREDSJEDNIK navodi da je time dnevni red iscrpljen, nada se da je sjednica svima bila 
interesantna, da je to dobar način i pristup te zahvaljuje svima na sudjelovanju. 
 
 
Sjednica je završila u 13,40 sati 
 
Zapisnik vodila 
Mirela Udovičić 

PREDSJEDNIK SIŽ: 
 

VALTER DRANDIĆ 

 
 
 


